
پیشنهاد سخاوتمندانه ژاپن برای تسلا

ژاپن در مذاکرات تعرفه ای با آمریکا، طرح ارائه یارانه برای ساخت ایستگاه های شارژ خودروهای برقی 
»تسلا« را بررسی می کند.به گزارش ایسنا، دولت ژاپن در حال حاضر، برای نصب ایستگاه های شارژ 
خودروهای برقی فقط برای استاندارد شارژ )CHAdeMO( که از ژاپن آمده است، یارانه هایی را ارائه 
می دهد؛ اما برای سوپرشارژر »تســلا« این یارانه ها را پرداخت نمی کند.شبکه تلویزیونی آمریکایی 
»تی بــی اس« گزارش داد نماینده تجاری آمریکا در مورد ایــن موضوع، نگرانی هایی را ابراز کرده و 
درخواست بهبود آن را دارد.ژاپن به دنبال برگزاری دور سوم مذاکرات تجاری با آمریکا در هفته آینده 
است و ممکن است »ریوسی آکازاوا«، مذاکره کننده ارشد تجاری این کشور، به واشنگتن سفر کند.

روزنامــه اقتصادی نیکی ژاپن نیز به طور جداگانه گزارش داد مذاکره کنندگان ژاپنی تمایل خود را 
برای بحث در مورد کاهش تعرفه های آمریکا علیه ژاپن که شامل ۲۵ درصد برای خودرو و قطعات 
خودرو و ۲۴ درصد برای سایر کالاها می شود، ابراز کرده اند، نه اینکه واشنگتن را برای حذف کامل 
آنها تحت فشــار قرار دهند.طبق گزارش رویترز، »آکازاوا« بارها گفته است که دولت ژاپن، خواهان 
حذف کامل تعرفه های آمریکا علیه ژاپن اســت. اولویت این کشور، معافیت از تعرفه های آمریکا بر 

خودرو و قطعات خودرو است که بخش کلیدی اقتصاد صادرات محور ژاپن به شمار می رود.

رئیس اتحادیه صنف فروشندگان مصالح ساختمانی:

عرضه کم سیمان  ناشی از  ناترازی 
انرژی و قطع برق کارخانجات سیمان 

بوده است
ایسنا/خراسان رضوی رئیس اتحادیه صنف فروشندگان مصالح ساختمانی مشهد با اشاره به افزایش 
قیمت سیمان گفت: در تعیین قیمت مصالح ساختمانی عرضه و تقاضا حاکم است و با توجه به اینکه 
چند سالی هست سیمان در بورس عرضه شده و قیمت گذاری  در بورس صورت می گیرد، گرانی آن 
ارتباطی با صنف مصالح فروشان ندارد.کاظم آردی در گفت وگو با ایسنا با اشاره به اینکه در شرایط 
فعلی که تقاضا نسبت به سیمان زیاد شده اما عرضه این کالا در بورس کم است شاهد افزایش قیمت 
این کالا هستیم، اظهار کرد: در شرایط کنونی سیمان گران شده وعرضه کم آن در بورس در قیمت 
این محصول تأثیر داشته است.وی با بیان اینکه عرضه کم سیمان هم ناشی از  ناترازی انرژی و قطع 
برق کارخانجات سیمان عنوان شده، افزود: اگرچه همه ساله با شروع فصل ساخت و ساز، تقاضا برای 
خرید مصالح ساختمانی شدت می گیرد، اما در سال گذشته به علت قطعی گاز در زمستان و قطعی 
برق در فصل گرما  دپوی مناســب مصالح در کارخانه ها و واحدهای صنفی صورت نگرفته است و با 
کمبود در برخی از مصالح نظیر ســیمان در بازار روبرو هستیم.آردی خاطرنشان کرد: هرگونه تولید 
جدید با توجه به قیمت تمام شده محصول به اضافه سود قانونی انجام می پذیرد و اقلامی نظیر پودر 
سنگ، آهک و آجر پایین تر از هزینه تمام شده خود در بازار به فروش می رسد.رئیس اتحادیه صنف 
فروشندگان مصالح ساختمانی مشهد، با بیان اینکه میزان تورم در نرخ مصالح ساختمانی از اردیبهشت 
پارسال تاکنون حداقل ۵۰  تا ۱۰۰ درصد در برخی مصالح نظیر سیمان بوده است، افزود: رکود ساخت 
و ساز و مسکن و به تبع آن رکود بازار مصالح ساختمانی در سال های گذشته و رقابت ناسالم در تولید 
مصالح ساختمانی در برخی موارد در ارائه مصالح زیر قیمت تمام شده  تأثیرگذار بوده است.  وی در 
خصوص علت افزایش قیمت مصالح ساختمانی گفت: از جمله عوامل مؤثر در افزایش قیمت مصالح، 
افزایش دستمزد نیروهای کارگری و فنی و کرایه حمل است. به طوری که کرایه حمل در برخی از 
مصالح نظیر گچ سمنان که سهم قابل توجهی در بازار مشهد دارد، بسیار تعیین کننده است. در برخی 
مواقع کرایه این مصالح از قیمت خرید آن درب کارخانه بیشتر شده، زیرا هرگونه افزایش قیمت کرایه 

منجر به افزایش قابل توجه این مصالح شده است.

وزیــر ارتباطات و فناوری اطلاعات با اشــاره به اینکه توســعه ارتباطات و ارتقای 
کیفیــت ارتباطات محور نخســت وزارت ارتباطات اســت و در این زمینه مردم از 
مــا مطالبه جدی بر بحث کیفیت دارند، درباره توســعه ۵G اظهار کرد: امیدواریم 
با تعاملات ســازنده ای که بین وزارت ارتباطات و بخش خصوصی شــکل گرفته و 
همچنیــن تعاملات بین المللی، نوید بخش ارتباطات خوبی در این بخش باشــیم.

به گزارش ایســنا، سید ستار هاشــمی - وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات - امروز 
در مراســم روز جهانی ارتباطات اظهار کرد: اگر نگاهی به بحث ارتباطات بیندازیم 
بــه تاثیر این حوزه بر زندگی بشــر پی می بریم. ارتباطــات از بدو خلقت موضوع 
مهمی بود و از همان ابتدا وجود داشــته و رفته رفته ارتباطات توسعه یافته است.  
وی افزود: در زمینه پنجره ملی خدمات دولت هوشــمند شاهد رشد ۲۲ درصدی 
کاربران این پنجره هســتیم که البته نیازمند بازنگرهایی اســت.  وزیر ارتباطات با 
بیــان اینکه شــعار ارتباطات باید باز بماند تا انتقال دانــش و تعامل هم افزایش و 
توســعه یابد افزود: شعار امســال ارتباطات، ارتباط پایدار و زندگی هوشمند است 
که طبیعتاً زندگی هوشــمند تمامی شــئونات زندگی مــا را در چند محور در بر 
می گیرد.وزیر ارتباطات با بیان اینکه توســعه ارتباطات و ارتقای کیفیت ارتباطات 
محــور اول وزارت ارتباطات اســت، تاکید کرد: مردم از مــا مطالبه جدی بر بحث 
کیفیت دارند و اگر صحبت از دسترســی به ســهم ۱۰ درصدی اقتصاد دیجیتال 
از GDP می کنیم نیاز به ســرمایه گذاری ۲۵ تا ۳۰ میلیارد دلاری در این بخش 
داریم که به دلایل مختلف در ســال گذشــته کمتر از ۲ میلیــارد بود؛ بنابراین به 
دنبال ســاز و کار این موضوع هستیم.  وی درباره توسعه ۵G اظهار کرد: امیدواریم 
با تعاملات ســازنده ای که بین وزارت ارتباطات و بخش خصوصی شــکل گرفته و 
همچنیــن تعاملات بین المللی، نوید بخش ارتباطات خوبی در این بخش باشــد و 
تعاملاتی که انشــاالله شکل می گیرد با استفاده از حداکثر توان و ظرفیت داخلی و 
زیر ساخت های مناسب و توسعه فیبر نوری اتفاق های خوبی بیفتد.هاشمی در ادامه 
صحبت هایش گفت: موضوعی که از آمریکای لاتین تا آســیا دنبال کردیم موضوع 
دیپلماســی فناوری است و امیدواریم با اســتفاده از ظرفیت های داخل و تعاملات 
بین المللی به سطحی برســیم که در بازارهای بین المللی حضور داشته باشیم و از 
ســیر تحول عقب نمانیم.وی با اشــاره اینکه مکلف هستیم در بحث مهارت افزایی 
۵۰۰ هزار نیروی متخصص را آموزش دهیم تا پیشــران اقتصاد دیجیتال در کشور 
باشــند اظهار کرد: ایران به مثابه حلقه اتصال اکوسیستم اقتصاد دیجیتال منطقه 
اســت در بازه زمانی ۳ یا ۴ ماه به بیش از ۵۰ درصد افزایش یافته و باور داریم به 
واســطه تعامل با کشورهای منطقه افزایش یابد.وزیر ارتباطات  به وضعیت صنعت 
فضایی کشــور اشاره و تشــریح کرد: در صنعت فضایی نه تنها توقف نداشتیم بلکه 

پیشــرفت داشته ایم و انشاالله امسال توسعه ماهواره ها و راه اندازی پروژه های بزرگ 
همانند پایگاه چابهار و ســلماس و چناران را خواهیم داشت. وی به حکمرانی داده 
اشــاره کرد و گفت: امروزه حکمرانی بودن داده بدون معنا است و اتفاق های خوبی 
در این زمینه در میان است و پروژه جی نف در بحث مدیریت زمین با جدیت دنبال 
می شود تعاملی که با دستگاه های دولتی و قوه قضائیه رقم خورده در آینده نزدیک 
شاهد نتایج خوبی خواهیم بود.در ادامه این مراسم، سه پروژه ملی وزارت ارتباطات 
و فناوری اطلاعات در حوزه های ارتباطات زیرســاخت، حمایت از نوآوری و توسعه 
عدالت ارتباطی افتتاح و به بهره برداری رســید.افزایش چشــمگیر ظرفیت هسته 
شبکه ارتباطی کشــوردر نخستین پروژه که توسط شرکت ارتباطات زیرساخت به 
بهره برداری رســید، ظرفیت هسته شــبکه ارتباطی کشور با اتکا به توان داخلی، با 
رشــدی چشمگیر به ۲۸ ترابیت بر ثانیه در ۲۸۵ نقطه از ۳۱ استان کشور افزایش 
یافت.این پروژه ســبب رشد ۶۲ درصدی ظرفیت شــبکه انتقال کشور از ۴۵ هزار 
به ۷۳ هزار گیگابیت بر ثانیه شــده و تجربه ای ســریع تر، باکیفیت تر و مطمئن تر 
برای کاربران فراهم کرده اســت.افزایش ظرفیت انتقال، بســتر لازم برای توســعه 
 )۵G( فناوری هایی چون اینترنت اشــیاء، هوش مصنوعی و نســل پنجم ارتباطات
را نیز مهیا کرده اســت. از آغاز فعالیت دولــت چهاردهم تاکنون، ترافیک اینترنت 
بین الملل کشــور ۲۸ درصد و ترانزیــت داده و همکاری های بین المللی ۵۰ درصد 
افزایش داشته که نشان دهنده جهش در حوزه دیپلماسی داده است.کهکشان فاوا؛ 
ســکوی هوشمند حمایت از زیست بوم فناوری کشــوردومین پروژه افتتاح شده در 
این مراسم، سامانه هوشــمند یکپارچه »کهکشان فاوا« بود؛ بستری نوآورانه برای 
حمایت از ایده پردازان، استارتاپ ها، هسته های فناور و شرکت های دانش بنیان. این 
ســامانه با هدف تحقق برنامه هفتم توسعه و ایجاد جهش فناورانه، خدماتی چون 
تســهیلات مالی، حمایت های تخصصی، مشارکت در سرمایه گذاری و تحریک بازار 
را در فضایی شفاف، سریع و هوشمند در اختیار فعالان فناوری کشور قرار می دهد.

افزایش۴ درصدی دسترسی ارتباطات در مناطق روستایی در سومین طرح، توسعه 
عدالت ارتباطی با تمرکز بر مناطق محروم و روستایی در دستور کار قرار گرفت. از 
ابتدای فعالیت دولت چهاردهم تاکنون، دسترســی به خدمات ارتباطی در ۱,۴۷۸ 
روســتا فراهم شده و تنها در چند ماه اخیر، ۱۵۵,۰۸۸ خانوار و بیش از ۵۲۵ هزار 
نفر در مناطق روســتایی به اینترنت پرسرعت ســیار دست یافته اند.با تلاش حوزه 
توســعه ارتباطات و فناوری اطلاعات در مناطق روســتایی و مجری طرح خدمات 
عمومی اجباری )USO(، در مدت هشــت ماه گذشــته پوشش اینترنت در مناطق 
روستایی چهار درصد افزایش یافته که گامی مؤثر در کاهش »شکاف دیجیتال« و 

گسترش »عدالت ارتباطی« در سراسر کشور به شمار می رود.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران

sobheqtesad@   سال بیستم ویکم    5000 تومان   شماره 5681یکشنبه 28 اردیبهشت 1404  20  ذی القعده 1446  18 می 2025 @sobheqtesad sobhe-qtesad

به گزارش خبرگزاری مهر، هیرویوکی نامازو معاون ارشد وزیر امور خارجه ژاپن که برای شرکت در سی و سومین نشست مشورت های سیاسی معاونین وزرای امور 
خارجه جمهوری اسلامی ایران و ژاپن به تهران سفر کرده است، پیش از ظهر امروز سه شنبه با سیدعباس عراقچی وزیر امور خارجه دیدار کرد.در این دیدار آقای 
نامازو با اشاره به پیشینه طولانی روابط دوستانه بین ایران و ژاپن، از مذاکرات ثمربخش خود با همتای ایرانی ابراز خرسندی کرد و بر اهمیت استمرار رایزنی ها 
برای توســعه روابط دوجانبه و تبادل نظر در خصوص مســائل منطقه ای و بین المللی تاکید نمود. وزیر امور خارجه کشــورمان نیز در این دیدار با اشاره به سابقه 
روابط دوستانه و پیوندهای عمیق میان دو ملت ایران و ژاپن، بر لزوم بهره برداری از این سرمایه ارزشمند برای گسترش بیش از پیش روابط بین دو کشور در همه 

زمینه ها به ویژه در حوزه های اقتصادی و تجاری تاکید کرد. عراقچی همچنین از تقویت رایزنی ها با ژاپن در خصوص مسائل منطقه ای و بین المللی استقبال کرد.

www.sobh-eqtesad.ir

دیدار معاون وزیر امور خارجه ژاپن با وزیر امور خارجه کشورمان

info@sobh-eqtesad.ir

 روان شناسی علل و عوامل دروغ گویی 
اگر بخواهیــم بفهمیم دروغ کجای 
زندگی افراد مشــهود است باید به 
مطالعات هزارســاله مراجعه کنیم  
البتــه تشــخیص دروغ می توانــد 
چالش برانگیــز هــم باشــد، اما با 
توجه به نشانه های رفتاری، زبانی و 
منطقی، می توان احتمال دروغگویی 
راتشــخیص و آن را  کاهــش داد.  
مطالعــات میگوینــد، روش هــای 
دروغ  شناســایی  بــرای  کاربردی 
شناخته  شده است: اول . نشانه های 

رفتاری )Body Language( مثلا تماس چشــمی غیرطبیعی   اگر 
فرد معمولاً تماس چشــمی برقرار می کند ولی ناگهان از نگاه کردن به شما 
اجتناب می کند )یا بیش از حد خیره می شــود(، ممکن است نشانه استرس 
ناشی از دروغ باشد.   مثلا ، حرکات عصبی   دوم ، لمس مکرر صورت  )مثل 
بینی، گوش یا لب(،  پاهای بی قرار یا بازی کردن با اشیاء.   سوم ، تناقض بین 
کلمات و زبان بدن   مثلًا فرد می گوید "بله" اما سرش را به نشانه "نه" تکان 
می دهد چهارم ،نشــانه های کلامی پاسخ های مبهم یا کلی   مثال: به جای 
پاسخ مستقیم، می گوید:  »مگه من چکار می تونستم بکنم؟«   پنجم ، تکرار 
ســوال گاهی فرد برای فرصت تراشی سوال شما را تکرار می کند:  »پرسیدی 
ســاعت چند خوابیدم؟... ساعت ۱۰!« ششــم، جزئیات غیرضرور   افزودن 
جزئیات بیش از حد برای قانع کردن شما: »دیروز رفتم مغازه، هوا ابری بود، 
فروشــنده کلاه قرمزی داشت...«   هفتم ، تغییر تنُ صدا  صدا ناگهان زیر یا 
بم می شود، یا سرعت صحبت کند/سریع می شود. هشتم ،تناقض های منطق 
عدم همخوانی با واقعیت های شــناخته شده مثال: »دیروز با علی بودم« در 
حالی که می دانید علی در سفر است.   نهم، تغییر روایت در دفعات بعدی  اگر 
داستان فرد در دفعات مختلف متفاوت است، احتمال دروغ افزایش می یابد. 
دهم ، استفاده از تکنیک های پرسشی پرسش غیرمستقیم   به جای پرسیدن 
مستقیم »آیا تو این کار را کردی؟«، بپرسید: »به نظرت چه کسی ممکنه این 
کار رو کرده باشه؟«   یازدهم ، توجه به واکنش به اتهام  فرد بی گناه معمولاً 
ســریع و با جزئیات پاســخ می دهد، در حالی که فرد دروغگو ممکنه حالت 
  )Polygraph( دفاعی بگیرد. دوازدهم فناوری و روانشناســی دروغ سنج
اگرچه ۱۰۰% دقیق نیست، اما تغییرات فیزیولوژیک )ضربان قلب، تعریق( را 
بررسی می کند.   سیزدهم ، تحلیل محتوای متن   دروغگوها کمتر از ضمیر 
 اول شخص )»من«( استفاده می کنند و جملات منفی بیشتری به کار می برند.

البتــه همین جــا بایــد تاکید کنم کــه هیچ یــک از این نشــانه ها 
امــری مســجل نیســتند! عوامل دیگــری مثــل اســترس طبیعی، 
خجالتــی بودن یــا تفاوت هــای فرهنگــی می توانند بر رفتــار تأثیر 
بگذارنــد. روانشناســی بــاز جــو هــا تجربه کــرده اند کــه بهترین 
 روش، ترکیــب مشــاهدات بــا کنار هم دیدن شــواهد عینی اســت.

برای درک بهتر منابع پیشــنهادی برای مطالعه بیشتر را توصیه میکنم  
مثــلا کتاب »دروغ گفتن « اثــر پل اکمن )تخصصــی در زمینه زبان 
بدن و میکرواکسپرشــن ها( است یا فرضا مستند » همه انسان ها دروغ 
می گویند « )بررســی علمی علل توســل به دروغ در روانشناسی(.   در 
خاتمه باید توجه داشــت دروغ گویی میتواند عادت شــده باشد و فرد 
همه جا با دروغ گویی نمایش شــخصیت بدهد تا خود را پنهان و جلوه 

ای کاذب از خود را بنماید. والسلام

رایزن بازرگانی ایران در قزاقستان مطرح کرد

افزایش ۲۷ درصدی صادرات 
ایران به قزاقستان، تبادل 
هیات های تجاری به منظور 

توسعه تجارت

رایزن بازرگانی ایران در قزاقســتان ضمن اشــاره بــه افزایش ۲۷ درصدی 
صادرات ایران به قزاقســتان، ابراز امیــدواری کرد که حجم مبادلات تجاری 
در ســال جاری افزایش پیدا کند.به گزارش ایسنا، به نقل از سازمان توسعه 
تجارت ایران، الهام پابرجا با اشاره به حجم صادرات ایران به قزاقستان در سال 
۱۴۰۳، گفت: میزان صادرات ایران به قزاقستان برابر با ۲۷۸ میلیون دلار بود 
که نسبت به مدت مشابه سال گذشته رشد ۲۷ درصدی داشت و در مقابل نیز 
ایران از قزاقستان واردات برابر با ۶۱ میلیون دلار بوده است.وی با برشمردن 
اقلام صادراتی ایران به قزاقستان، گفت: مواد غذایی، محصولات پتروشیمی 
و مصالح ســاختمانی از جمله مهم ترین اقلام صادراتی است و در مقابل نیز 
جو، ذرت، کنجاله و گوشت از قزاقستان واردات می شود. رایزن بازرگانی ج.ا 
ایران در قزاقستان ابراز امیدواری کرد که با افزایش تبادل هیئت های رسمی، 
اقتصادی و تجاری میان دو کشور در سال جاری شاهد افزایش حجم تجاری 
باشــیم.به گفته پابرجا، ظرفیت ها و توانمندی های صادراتی ایران و شناخت 
قزاقســتان از کیفیت و قیمت های رقابتی کالای ایرانی و نیاز بازار قزاقستان 
این کالاها و محصولات زمینه ســاز شــکل گیری اعتماد بین طرفین شده و 
احتمال افزایش حجم تجاری بین دو کشــور را دوچندان کرده است.وی با 
اشاره به وسعت سرزمینی قزاقستان و مرغوبیت خاک این کشور برای تولید 
محصولات کشــاورزی، اضافه کرد: در حال حاضر بخش مهمی از ظرفیت ها 
و توانمندی های صادراتی کشور به مقصد قزاقستان در حوزه این محصولات 
انجام می گیرد از این رو در نظر داریم مراودات تجاری دو کشــور را در قالب 
مذاکــرات و تبادل هیئت های تجاری در این حوزه افزایش بدهیم تا بتوان از 
این طریق همکاری دو کشور را گسترش بدهیم.رایزن بازرگانی ج.ا ایران در 
قزاقســتان در پایان گفت: یک هیئت تجاری از ایران متشکل از شرکت های 
توانمند ایرانی در حوزه موادغذایی و کشاورزی به قزاقستان آمدند و در حال 
مذاکره و بحث و بررســی با طرف های قزاقستان هستند به نظر می رسد که 
با افزایش تبادل هیئت های تجاری در حاشــیه رویدادهای تجاری می توان 

امیدوار به افزایش حجم مبادلات تجاری دوکشور بود.

مقاله
حمیدرضانقاشیان

گزیده سخنان رهبری در دیدار جمعی از معلمان کشور

حضرت آیت الله خامنه ای:رژیم صهیونی حتماً باید برکنده شود و خواهد شد

آستارا؛ مهم ترین موانع توسعه فیبرنوری 
در کشور، به سمت محتواسازی ایرانی باید 

حرکت کنیم شهرستانی با چهار گذرگاه مرزی 
بین المللی

تعرفه های تازه؛ خط قرمز دولت برای 
پرمصرف ها

مدیرعامل شرکت مخابرات ایران گفت: پروژه فیبرنوری یک پروژه ملی است، بنابراین یک همکاری ملی را 
می طلبد؛ اما متأسفانه برخی شهرداری ها در این پروژه همکاری لازم را ندارند و از دید درآمدزایی به آن 
نگاه می کنند و این موضوع به مهم ترین و بزرگترین مانع در توسعه این پروژه تبدیل شده اند. محمد جعفر 
پور- مدیرعامل شــرکت مخابرات ایران-  در گفت وگو با ایســنا که همزمان با روز جهانی ارتباطات انجام 
شد، درباره پروژه فیبرنوری و تعهدات این شرکت در زمینه اجرای آن اظهار کرد: پروژه فیبرنوری یکی از 
برنامه های مهم شرکت مخابرات است و به عنوان تنها اپراتور سراسری این پروژه را در دستور کار خود قرار 

داده است و هدف گذاری که انجام شده......

اقدامات پتروپارس برای جلوگیری از 
مهاجرت گاز در پارس جنوبی

تولید ماهیان خاویاری بهبود یافت

مدیرکل تعاون، کار اســتان تهران اعلام کرد

پرداخت بیش از ۱۷۵ میلیارد تومان تسهیلات 
مشاغل خانگی
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بحث کیفیت مطالبه جدی مردم از وزارت ارتباطات
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گزیده سخنان رهبری در دیدار جمعی از معلمان کشورگزیده خبر

حضرت آیت الله خامنه ای:رژیم صهیونی حتماً باید برکنده شود و خواهد شد ابراز خرسندی پزشکیان از توقف 
درگیری ها و آغاز روند آتش بس 

میان پاکستان و هند

رئیس جمهــور با ابراز خرســندی از توقف درگیری ها و آغــاز روند آتش بس میان 
پاکستان و هند، تأکید کرد: ایران همواره بر این باور است که جنگ و خشونت نه تنها 
گرهی از مســایل نمی گشاید، بلکه درد و رنج ملت ها را مضاعف می کند.به گزارش 
ایسنا، نخست وزیر پاکستان در تماس تلفنی با رئیس جمهور کشورمان، با قدردانی از 
تلاش های مؤثر جمهوری اسلامی ایران در کاهش تنش ها میان اسلام آباد و دهلی نو، 
بر حل وفصل اختلافات از طریق گفت وگو و راه حل های سیاســی تأکید کرد.شهباز 
شریف نخست وزیر پاکستان عصر امروز شنبه در تماس تلفنی با مسعود پزشکیان، 
از تلاش های خیرخواهانه، دلسوزانه و برادرانه جمهوری اسلامی ایران در زمینه رفع 
سوءتفاهمات و زمینه سازی برای برقراری آتش بس میان پاکستان و هند، صمیمانه 
قدردانی کرد.نخست وزیر پاکستان با تمجید از سفر اخیر وزیر امور خارجه کشورمان 
به اســلام آباد و ابتکار ایران در ارائه پیشــنهاد آتش بس، این اقدام را گامی مؤثر و 
سازنده در مسیر کاهش تنش ها ارزیابی کرد.شهباز شریف با مروری بر تحولات اخیر 
در روابط دوجانبه پاکستان و هند از تبادل آتش تا استقرار آتش بس تصریح کرد: در 
طول دهه های گذشته، سه جنگ میان دو کشور روی داده است، اما هیچ یک از این 
درگیری ها نتوانسته اند مشکلات و مسایل اصلی میان دو ملت را برطرف سازند و ما 
معتقدیم بحران هایی نظیر مســئله کشمیر، پدیده تروریسم و دیگر موارد اختلافی 
میان پاکستان و هند، صرفاً از طریق گفت وگو و راه حل های سیاسی قابل حل وفصل 
هستند.نخست وزیر پاکستان ضمن استقبال از کاهش تنش ها، استمرار آتش بس 
و برقراری صلح پایدار میان پاکســتان و هند، بار دیگر از اهتمام و نقش فعال دکتر 
پزشکیان در ایجاد این روند مثبت قدردانی و ابراز امیدواری کرد که در آینده نزدیک 
با ســفر به تهران، در دیداری صمیمانه با رئیس جمهور کشورمان درباره موضوعات 
مورد علاقه مشــترک و دیگر مســایل منطقه ای به گفت وگو و تبادل نظر بپردازد.

مسعود پزشــکیان نیز در این تماس تلفنی با ابراز خرسندی از توقف درگیری ها و 
آغاز روند آتش بس میان پاکستان و هند، تأکید کرد: جمهوری اسلامی ایران همواره 
بر این باور است که جنگ و خشونت نه تنها گرهی از مسایل نمی گشاید، بلکه درد 
و رنج ملت ها را مضاعف می کند و راه حل پایدار اختلافات، گفت وگو و تعامل است، 
نه درگیری و خون ریزی.رئیس جمهور با اشاره به سیاست اصولی جمهوری اسلامی 
ایران در حمایت از اســتقرار صلح، ثبات و امنیت در منطقه، آمادگی تهران را برای 
هرگونه همکاری در راستای تقویت گفت وگوها و تحکیم تعاملات میان پاکستان و 
هند، و همچنین میان ایران و پاکستان اعلام کرد. پزشکیان با تأکید بر اینکه پدیده 
تروریســم یکی از چالش های اساسی منطقه به شمار می رود، تصریح کرد: مبارزه با 
این تهدید مشترک، نیازمند هم افزایی، هماهنگی و برادری میان کشورهای منطقه 
اســت.رئیس جمهور در پایان ضمن استقبال از سفر آتی نخست وزیر پاکستان به 
تهــران، ابراز امیدواری کرد که این دیــدار موجب تعمیق روابط دوجانبه و افزایش 

همکاری ها در زمینه های مورد علاقه مشترک شود.

عارف: شعار وفاق در عمل محقق 
شده است

معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه دولت در حال حاضر بهترین ارتباط را با سایر 
قوا دارد، گفت: در عمل شعار وفاق محقق شده است که با مجلس و قوه قضائیه در 
سطوح مختلف سران جلساتی برگزار می کنیم.به گزارش خبرنگار مهر، محمدرضا 
عارف معاون اول رئیس جمهور در نخستین جلسه شورای هماهنگی امور حقوقی 
دستگاه های اجرایی، اظهار کرد: دسترسی به اطلاعات حق طبیعی انسان است و در 
کشور ما اطلاعات دیر ارائه می شود که به اصطلاح مردم، سوخته است و به عبارتی 
دیتا محســوب می شود.وی ادامه داد: ساز و کار اندیشیده شده که می توان این طور 
برداشت کرد شــرایط رو به بهبودی است هر چند که باید کارهای بیشتری انجام 
دهیم.معاون اول رئیس جمهور با اشاره به اینکه دولت در حال حاضر بهترین ارتباط 
را با ســایر قوا دارد، گفت: در عمل شــعار وفاق محقق شده است که با مجلس و با 
قوه قضائیه در سطوح مختلف سران جلساتی برگزار می کنیم و سران دو قوه دیگر 
به دولت می آیند، در سطح معاونین اول نیز جلساتی میان سه قوه برگزار می کنیم.

عارف یادآور شد: دولت با قوه قضائیه و دیوان عدالت که زیر مجموعه این قوه است 
کارهای بســیاری دارد، همچنین با سازمان بازرسی کل کشور مسائلی داریم و آنها 
پیگیر امور هستند همچنین با ســایر نهادهای زیر مجموعه قوه قضائیه بر مبنای 
تعامــل ارتباط برقرار کرده ایم.وی در همین رابطه ادامه داد: ابتدای شــروع به کار 
دولت چهاردهم برخی از احکامی که دیوان عدالت اداری با توجه به جایگاه قانونی 
خــود صادر کرده بود برای دولت مشــکلاتی را ایجاد کرده بــود؛ وقتی با این نهاد 
ارتباط گرفتیم متوجه شــدیم که بخش حقوقی دستگاه های ذیربط در زمانی که 
پرونده در دادگاه مطرح بوده اســت، حاضر نشدند. قاضی نیز بنا به تشخیص خود 

رأی صادر کرده بود.

قالیباف: امنیت، جزئی از حقوق 
اجتماعی شهروندان است

رئیــس مجلس شــورای اســلامی 
گفــت: امنیت، از حقــوق اجتماعی 
شهروندان است و مسئولیتی مشترک 
میان مــردم و حاکمیت محســوب 
می شــود.به گزارش خبرگزاری مهر، 
محمدباقــر قالیبــاف رئیس مجلس 
شورای اسلامی در بیست وهشتمین 
همایش سراسری فرماندهان، معاونان 
و مدیران عالی فراجا که روز شــنبه، 
۲۷ اردیبهشــت ماه ۱۴۰۴ در مرکز 

همایش های بین المللی ایران برگزار شــد، با تأکید بر تثبیت فرهنگ سازمانی فراجا گفت: 
امروز، فرهنگ سازمانی در فراجا در تراز انقلاب اسلامی قرار گرفته است. ممکن است لباس ها 
در پلیس های مختلف از نظر رنگ متفاوت باشد، اما انسجام سازمانی و روح مشترک، به وضوح 
وجــود دارد؛ چه در مرزها، چــه در کلانتری ها، راهور، آگاهی، پلیس راه یا ســایر رده های 
تخصصی، این هویت و فرهنگ مشــترک نهادینه شــده که این جای شکر دارد.نگاه نیروی 
انتظامی به امنیت، فرهنگ پایه است  قالیباف در ادامه با اشاره به سیر تحول نیروی انتظامی 
و تأکید بر اهمیت فرهنگ سازی در این مسیر اظهار کرد: باید به گذشته نگاه کنیم و ببینیم 
چه مسیری را طی کرده ایم و امروز چه امانت بزرگی در دستان ماست. امروز یک افسر جدید 
که وارد دانشگاه پلیس می شــود، وارد سازمانی می شود که امروز با نگاه هوشمندسازی در 
بخش های مختلف به نقطه ای جدید رسیده است.رئیس مجلس با اشاره به آغاز تحولی جدید 
در نگاه به امنیت، افزود: زمانی نیروی انتظامی وارد موضوعی شــد که امنیت را فرهنگ پایه 
تعریف کرد؛ اگر زحمات، خون ها و رنج هایی که کشیده شد نبود، امروز چنین فرصتی برای 
تعریف فرهنگ پایه از امنیت در فراجا فراهم نمی شــد. این نقطه آغاز یک تحول بود که نوع 
نگاه به امنیت را تغییر داد و فرهنگ ســازمانی شــکل گرفت و پایه های اصلی این تحول، 
در فراجا بنیان گذاشــته شــد.وی در ادامه با تأکید بر اینکه باید با همان نگاهی که تا اینجا 
آمده ایم، ادامه مسیر دهیم، گفت: امروز یکی از موضوعات مهم، نهادینه سازی روزافزون نگاه 
فرهنگ پایه و امنیت مردم پایه است. کسانی که امروز بالای ۴۰ سال سن دارند، این فرهنگ 
را می فهمند اما متولدین دهه ۸۰ و ۹۰ که اکنون جوانان ۲۰ ساله هستند، برداشت متفاوتی 
دارنــد لذا باید بتوانیم نگاه خود را به گونه ای تنظیم کنیم که آن ها نیز این فرهنگ را درک 
کنند.وی در ادامه با بیان اینکه قدرت در فراجا باید به اقتدار تبدیل شــود، عنوان کرد: این 
مهم، زمانی امکان پذیر می شود که قدرت، اجتماعی شود. ما با مردم سروکار داریم، مردمی 
که شــامل اقشار مختلف هستند و لذا باید طوری عمل کنیم که سرمایه اجتماعی ایجاد و 
امنیــت را با رعایت حقوق و حرمت مردم تعریف کنیم.قالیباف با اشــاره به ضرورت حفظ 
کرامت شهروندان، گفت: وقتی فردی دستگیر می شود، رعایت حقوق او مهم است؛ حتی اگر 
آن فرد مجرم باشد. همین رفتارهاست که قدرت را به اقتدار تبدیل کرده، سرمایه اجتماعی 
تولیــد می کنــد و در نهایت اعتماد عمومی را به همراه می آورد و هیچ ســرمایه ای بالاتر از 
اعتماد نیست.رئیس مجلس در بخش دیگری از سخنان خود تصریح کرد: امنیت مهم ترین 
زیرســاخت هر کشوری اســت. اگر بخواهیم از انرژی، آب، راه یا هر موضوع دیگری سخن 
بگوییم، هیچ کدام بدون وجود امنیت پایدار، معنا ندارند. امنیت، به ویژه امنیت داخلی، محور 
اصلی ساخت کشور است.رئیس دستگاه تقنینی کشور در ادامه خاطرنشان کرد: باید طوری 
رفتار کنیم که نیروی انتظامی در میان همه اقشــار و گروه های اجتماعی و ســازمانی قابل 
اعتماد باشد و این اعتماد، نیازمند مراقبت و پیگیری مستمر است. امروز که از جنگ ترکیبی 
و جنگ نرم سخن می گوئیم، باید بدانیم دشمنان انقلاب و نیروی انتظامی، اقتدار جمهوری 
اســلامی را هدف قرار داده اند و قصد دارند اقتدار پلیس را زیر سوال ببرند و چهره پلیس را 
با خشونت معرفی کنند و محبت و مهربانی نیروی انتظامی را ضعف این نیرو نشان دهند و 

گاهی این نگاه نادرست از زبان کسانی بیان می شود که انتظار آن نمی رود.

جمعی از معلمان و فرهنگیان سراســر کشــور با رهبر انقلاب اســلامی دیدار کردند.به 
گزارش ایســنا، گزیده ســخنان حضرت آیت الله خامنه ای در این دیدار به شــرح ذیل 
اســت:***باید شکرگزار باشــیم که در این دوره، به خصوص رئیس جمهور محترم به 
مســائل آموزش و پرورش اهتمام ویژه ای ابراز می کنند. بنــده بارها تکرار کردم که ما 
هرچه برای آموزش و پرورش ســرمایه گذاری کنیم این در واقع سرمایه گذاری ســت، 
هزینه نیســت؛ مثل ایجاد یک زمینه برای سودِ چند برابر است.***خوشبختانه رئیس 
جمهور محترم به این معنا معتقدند. وزیر محترم هم، جزو مدیران برجســته آموزش و 
پرورش هســتند ایشان هم، کاملا با مسائل آموزش پرورش آشنا هستند؛ این ها فرصت 
است. امیدواریم از این فرصت ها اســتفاده بشود.***معلم یک چهره ی زیبای بانشاطِ 
دوست داشتنی در چشم آحاد مردم باشــد به طوری که اگر به کسی، به جوانی، گفتند 
که »در این فهرست شغل ها کدام را انتخاب می کنی؟«، نگذارد معلم را رده آخر؛ گاهی 
این جوری اســت، وقتی جاذبه نداشت، آن کسی که دنبال شــغل است به فکر معلمی 
اصلًا نمی افتد، مگر اینکه مجبور بشــود. ما باید به عکس کنیم؛ باید این گرامی داشــت 
به نحوی باشــد که در افکار عمومی علاقه ی به معلم و چهره نگاری معلم آن چنان باشد 
که جذاب باشــد. معلــم را مردم به صورت یک موجود فعال، پرتلاش، بانشــاط، موفق، 
باافتخار، ســرافراز، ببینند.***البته راه دارد اینها؛ اینها کارهایی اســت که با گفتن و 
تذکر دادن حل نمی شود. اهلِ فن  آن باید بنشینند، کار رسانه ای لازم دارد، کار هنری 
لازم دارد؛ فیلم بســازند، کتــاب تولید کنند، همچنانی که ما درباره مثلًا یک شــهید 

یک کتاب تولید می کنیم، انســان می خواند عاشق آن شــهید می شود. کتاب درباره ی 
رفتار یک معلم، به صورت رمان مثلًا، تولید کنیم که وقتی انســان آن کتاب را خواند، 
عاشق معلم بشود.***پویانمایی، فیلم، سریال، کارهای گوناگونی از این قبیل، کارهای 
رسانه ای؛ اینها بر عهده ی دســتگاه های دولتی، صداوسیما، دستگاه های هنری، وزارت 
ارشــاد و امثال اینهاســت؛ اینها باید بشود. چه کســی دنبال کند؟ آموزش و پرورش؛ 
آموزش و پروش یکی از کارهایش این است که این را دنبال کند؛ هدف هم چهره نگاریِ 
شایســته ی معلم باشد.***آموزش و پرورش یک نهاد حکومتی است، وظیفه ی دولت 
اســلامی اســت که جوان و نوجوان را تا یک مقطعی، مثلًا لااقل تا آخر دبیرســتان، با 
علم، بــا فن، با حرفه، با معارف، با ایمان، بالا بیاورد. این وظیفه اســت.***این که در 
گوشــه و کناری، حتی در خــود آموزش و پرورش ـ آن طور که مــن از قبل در ذهنم 
هســت ـ زمزمه هایی به وجود می آید که بخش هایی از آموزش و پرورش را بســپاریم 
به این و آن، یعنی یک ملوک الطوایفی درســت کنیــم در آموزش و پرورش، این اصلًا 
معنی ندارد.***این دو عنصر در کنار هم، معلم و کتاب درســی، در واقع همه کاره ی 
آموزش و پرورش اند. کتاب درســی خیلی مهم است. بنده در باب کتاب درسی چندین 
بار تا حالا، هم به طور عمومی در این جلســات معلمان و آموزش وپرورشــی ها، هم در 
جلسات خصوصی با مسئولین آموزش و پرورشِ گذشته، توصیه کرده ام، تأکید کرده ام. 
یک کارهایی هم کرده اند.حالا فرض کنید مثلًا اســم یک دانشمند اسلامی را در کتاب 
اضافه کنند، من باب مثال، یا چند برگ اســناد لانه ی جاسوسی را، که ما تذکر دادیم، 

مثلًا بیاورند. این ها کافی نیســت؛ این ها لازم اســت، اما کافی نیســت. بایستی کتاب 
بتوانــد دانش آموز را پرورش بدهد، بار بیاورد.***اولاً کتاب باید جذاب باشــد. شــما 
الان اگر مراجعه کنید به جوان و نوجوانِ دانش آموز، چه در دبســتان چه در دبیرستان، 
می بینید کتاب درســی برایش یک چیز شیرین و جذاب نیست. هم محتوا باید جذاب 
باشــد، یعنی سنگین ترین مباحث علمی را می شــود با شیرین ترین بیان منعکس کرد. 
این جوری اســت دیگر، خب، ما عمرمان سال ها در کار درس و گفتن و شنفتن و این ها 
گذشــته. ســنگین ترین مباحث علمی را می توان با زبان های ســاده، شیرین، مطلوبِ 
مســتمع بیان کرد. این یک، در مورد محتوا.***بعد، شــکل ظاهر، قالب کتاب، شکل 
ظاهر کتاب؛ باســلیقه، باابتکار، زیبا، مطابق با اصول زیباشناسی باشد که الان این جور 
نیســت. الان شکل و قالب کتاب های درسی ما شکل جذابی ندارد.***دیدار سالیانه ی 
ما با معلمان محترم و مســئولان آموزش و پرورش کشــور، به قصــد عرض ارادت به 
معلمان اســت. حقیر، مایلم با تشکیل این جلســه قدردانی و ارادت خودم به جامعه ی 
معلمان را ابراز کنم.*** بعضی از این حرف هایی که در این سفر رئیس جمهور آمریکا 
به منطقه مطرح شــد، لایق جواب دادن نیســت اصلًا. این قدر سطح حرف پایین است 
که مایه ی ســرافکندگیِ گوینده ی حرف و مایه ی سرافکندگیِ ملت آمریکاست. آن ها را 
کار نــدارم، لکن باید روی یکی دو جمله توجــه بکنیم.***ترامپ گفت که می خواهد 
از قدرت برای صلح اســتفاده کند؛ دروغ گفت. ایشان و مسئولان آمریکایی، دولت های 
آمریکا، از قدرت اســتفاده کردند برای قتل عام غزه، برای جنگ افروزی در هر جایی که 
بتواننــد، برای حمایت کردن از مزدوران خودشــان. از قدرت، این اســتفاده را کردند. 
کِی از قدرت برای ایجاد صلح اســتفاده کردند؟***بله، از قدرت می شــود برای صلح 
و امنیت اســتفاده کرد. به همین دلیل هم هســت که ما، به کوریِ چشــم دشمنان، 
هر روز بر قدرت خودمان و قدرت کشــور ان شــاءالله اضافه خواهیــم کرد. اما آن ها 
ایــن کار را نکردنــد. آن ها از قدرت اســتفاده کردند برای این کــه بمب های ده تنُی 
را بدهنــد به رژیم صهیونی، بریزد روی ســر کودکان غزه، بیمارســتان ها، خانه های 
مردم، در لبنــان و در هرجا که بتوانند.***رئیس جمهور آمریکا به این کشــورهای 
عربــی یک الگویی را پیشــنهاد می کند که به قول خود او، با این الگو، این کشــورها 
بــدون آمریکا ده روز هم نمی توانند زندگــی کنند. این جوری گفت دیگر؛ گفت: »اگر 
آمریکا نباشــد، این ها ده روز نمی توانند خودشــان را نگه دارند؛ آمریکا این ها را نگه 
می دارد«.***حــالا هم در معاملات خــود، در رفتار خود، در پیشــنهادهای خود، 
همیــن الگو را به این ها دارد مجدداً ارائه می دهد و تحمیل می کند، جوری که این ها 
بــدون آمریکا نتوانند زندگی کنند. مطمئناً این الگو شکســت خورده اســت. به همت 
ملت هــای منطقه، آمریکا از این منطقه باید بــرود و خواهد رفت.***حتماً، در این 
منطقه، آن نقطه ی مایه ی فســاد، مایه ی جنگ، مایه ی اختلاف، رژیم صهیونی است؛ 
رژیــم صهیونی که غده ی ســرطانیِ خطرنــاکِ مهلکِ این منطقه اســت، حتماً باید 
برکنده شــود و خواهد شد.***جمهوری اســلامی اصول مشخصی دارد، منظومه ی 
ارزشــی معینی دارد. با همه ی فراز و نشــیب هایی که در پیرامون ما اتفاق افتاده، بر 
این اصول تکیه کرده و کشــور را پیش برده اســت.***امروز ایران، ایرانِ سی سال 
قبل، چهل ســال قبل و پنجاه سال قبل نیست. امروز، به توفیق الهی، به فضل الهی، 
به کوریِ چشــم دشمنان، به رغم انفِ دیگران، ایران پیشــرفت کرده است و چندین 
برابر این، باز هم ان شــاءالله پیشرفت خواهد کرد. و این را همه خواهند دید. جوانهای 
ما، به بهترین وجه، این را خواهند دید. و ان شاءالله در ساخت ایران اسلامیِ مطلوب، 

همه همکاری خواهند کرد.

رئیس جمهور در نشســت هم اندیشــی 
توسعه پایدار کشاورزی، با یاری طلبیدن از 
اساتید و کارشناسان حاضر در این نشست 
و نیز همــه صاحب نظران این حوزه، برای 
غلبه بر مخاطرات ناشی از محدودیت منابع 
آبی و اصلاح شیوه های کشت و کشاورزی 
گفت: به این نشســت آمده ام تا نظرات و 
راهکارهای شــما را بشــنوم و با یکدیگر 
درباره بهتریــن راهکارها گفت وگو کنیم.

به گزارش ایســنا، مسعود پزشکیان پیش 
از ظهر امروز جمعه در آغاز این نشســت 
کــه در محل باغ گیاهشناســی تهران در 
حال برگزاری اســت، در سخنان کوتاهی 
با اشــاره به اینکه همــواره این دغدغه را 
داشــته ام که بهترین روش آموزش برای 
دانشجویان دانشکده های کشاورزی حضور 
در مزارع و آموزش عملی است، اظهار کرد: 
کلاس درس دانشجویان کشاورزی اساسا 
باید اراضی زراعی باشــد تا به شکل عملی 
کاشت، داشت و برداشت و همه فرآیندهای 
تولید محصولات غذایــی را تمرین کنند.

رئیــس جمهور با بیــان اینکــه فعالیت 
دانشــجویان در اراضی زراعی علاوه بر آموزش عملی می تواند درآمد تولید محصولات را 
نیز نصیب دانشــکده ها و خود دانشــجویان کند، افزود: امروز دانشگاه های نسل ۴ و 5 در 
دنیا، آموزش عملی را کاملا جایگزین آموزش های تئوری صرف کرده اند و دانشجویان این 
دانشگاه ها، در دوران تحصیل، کاملا با فرآیندهای عملیاتی رشته های تحصیلی خود درگیر 
می شوند.پزشــکیان با تاکید بر اینکه باید در هر زمینه ای به دنبال روش هایی باشــیم که 
ما را به توسعه پایدار و ماندگار رهنمون می کنند، تصریح کرد: در سفری که به کرمانشاه 
داشــتیم، دیدم که بخش قابل توجهی از اراضی به کشت چغندرقند اختصاص یافته بود؛ 
سوال اساسی این است که آیا با توجه به اقلیم، وضعیت آب و صرفه اقتصادی، چغندرقند 
بهترین محصول برای کشت در کرمانشاه هست یا نه؟ آیا توجه به وضعیت منابع آب و نیز 
محصول نهایی، محصول بهتری نمی شــود در این استان کشت کرد و سوال مهم تر اینکه 
آیا با توجه به تشدید تنش آبی، اساسا کشت و کار در این مناطق کار عاقلانه ای هست یا 
نه؟رئیس جمهور با یاری طلبیدن از اساتید و کارشناسان حاضر در این نشست و نیز همه 
صاحب نظران این حوزه، برای غلبه بر مخاطرات ناشــی از محدودیت منابع آبی و اصلاح 
شــیوه های کشت و کشاورزی گفت: به این نشست آمده ام تا نظرات و راهکارهای شما را 
بشــنوم و با یکدیگر درباره بهترین راهکارها گفت وگو کنیم. اگر چه ســاعت این نشست 
رسمی محدود است، اما اگر شما حاضرید در این زمینه مسئولیت بپذیرید من محدودیت 
زمانــی برای گفت وگو با شــما ندارم و می توانیم در فرصت دیگــری مفصل بحث کنیم. 
پزشکیان با بیان اینکه اگر آمادگی دارید در این زمینه مسئولیت بپذیرید، اختیارات لازم 
به شما اعطا شده و حمایت های لازم نیز از شما به عمل خواهد آمد، خاطرنشان کرد: حتی 
می توانیم مسئولیت کارها را در بخش های مختلف کشور، بر اساس اقلیم و مناطق مختلف 
آب و هوایی به شما واگذار کنیم تا با همراهی یکدیگر مشکلات ناشی از کم آبی و الگوهای 
غلط کشــاورزی را حل و فصل کنیم.در ادامه رئیس جمهور پس از حدود 3 ساعت گوش 
سپردن به دیدگاه ها و دغدغه های حاضران در این نشست، ضمن قدردانی از رویکردهای 
دلسوزانه مطرح شــده، اظهارکرد: در وهله اول باید با تشــکیل ستادی، ارتباطات کاری 
همه دســتگاه های دخیل در موضوع تولید محصولات کشاورزی با یکدیگر در سطح ملی، 
ارتباط میان دســتگاه های ملی و استانی و منطقه ای، ارتباط میان دستگاه ها با دانشگاه ها 

و مراکــز علمــی و ارتباط دســتگاه ها با 
صاحبان فرآینــد از جمله کشــاورزان و 
دیگر بخش های مردمی مرتبط با موضوع 
را در راســتای هم افزایی ظرفیت ها سامان 
داد.پزشــکیان افزود: این ســتاد باید در 
مناطق و اســتان های مختلف با همکاری 
صاحبان فرآیند به خصوص کشــاورزان و 
مراکز دانشــگاهی و علمی، داده ها شامل 
اقتضائــات، ظرفیت ها و محدودیت ها را به 
طور دقیق احصا، جمع بندی و به ســتاد 
مرکزی ارائه کند تا بر اســاس برنامه کلی 
مسئولیت و اختیارات لازم برای هر بخش 
تعریف و تعیین و سپس ابلاغ شود.رئیس 
جمهور تصریح کــرد: در حال حاضر اگر 
یک کشاورز از اداره کشاورزی محل خود 
بخواهــد که او را در زمینه مناســب ترین 
محصول و نوع کشت راهنمایی کند، برنامه 
و راهنمایی مشخصی دریافت نخواهد کرد. 
بنده خودم این وضعیت را تجربه کرده ام؛ 
معاش کشــاورز به زمینش وابسته است 
و اگر به او نگوییم چــه کند، کاری را که 
خودش بلد است انجام خواهد داد که شاید 
مناسب اقلیم و اقتضائات منطقه و شرایط منابع آب و وضعیت خاک هم نباشد.پزشکیان 
با بیان اینکه اگر کشــاورز بداند بهترین و به صرفه ترین کار با توجه به اقتضائات منطقه و 
اراضی او کدام است، این مسئله به تقویت اقتصاد کشاورزی نیز کمک خواهد کرد، گفت: 
وقتی اقتصاد کشــاورزی تقویت شود، اجرای برنامه های اصلاحی نیز تسهیل و اثربخشی 
آنها ارتقا خواهد یافت.رئیس جمهور تقویت ارتباطات بین بخشی و ایجاد زمینه های مناسب 
برای مشارکت مردم را از مهمترین اقدامات برای هم افزایی ظرفیت ها برشمرد و خاطرنشان 
کرد: برای غلبه بر مشــکلات پیش روی توسعه پایدار کشــاورزی که بستر توسعه پایدار 
کشور محسوب می شود، باید همه ظرفیت ها را به خدمت گرفت و در عین حال از برترین 
تجارب بین المللی هم استفاده کرد.پزشکیان اظهارکرد: برای مردم مسئولیت تعریف کنید، 
به شــکلی که منافع آنها نیز در برنامه شما لحاظ شده باشد. وقتی مردم ببینند که انجام 
کاری منافع آنها را تامین می کند با اشــتیاق در اجرای آن مشارکت خواهند کرد؛ اساسا 
شــرط موفقیت برنامه ها و طرح ها در نظر گرفتن منافع صاحبان فرآیند و مردم اســت.

رئیس جمهور در ادامه با اشاره به حضور خود در یک نشست بین المللی با موضوع بررسی 
چرایی بلااســتفاده ماندن حدود ۹۰ درصد تحقیقات و پژوهش ها افزود: وقتی تحقیقات 
بدون مشارکت و اخذ نظر صاحبان فرآیند صورت می گیرد، نتایج و راهکارهای عملیاتی از 
آنها به دســت نمی آید و صاحبان فرآیند نیز رغبتی به مشارکت در اجرای آنها ندارند، لذا 
سیاستگذار، محقق و صاحبان فرآیند باید با یکدیگر هماهنگ باشند.پزشکیان همچنین بر 
ضرورت توجه به ظرفیت های دریایی برای تامین منابع غذایی کشور تاکید و تصریح کرد: 
مــا ظرفیت های مهمی در عرصه دریایی و آبی برای تولید محصولات غذایی داریم که به 
شکل شایسته مورد توجه قرار نگرفته اند، در حالی که محصولات غذایی دریایی، ارزان تر، 
سالم تر و حتی مغذی تر هستند.رئیس جمهور در بخش پایانی سخنانش با بیان اینکه امروز 
وضعیت کاملا بهم ریخته ای بر عرصه تولید محصولات غذایی و کشــاورزی کشور حاکم 
است و با وجود صرف هزینه و وقت و به کارگیری تجهیزات و تکنولوژی بازده مناسبی در 
این عرصه نداریم، خاطرنشان کرد: اگر با هماهنگی و هم افزایی همه بخش های درگیر در 
فرآیند، برنامه جامع و دقیقی برای این بخش تهیه و اجرا شود، قطعا شاهد کاهش هزینه ها 

و افزایش بازدهی، تقویت اقتصاد کشاورزی و افزایش رضایتمندی عمومی خواهیم بود.

سخنگوی وزارت امور خارجه حملات اخیر رژیم صهیونیستی در غزه را به شدت محکوم کرد.به گزارش خبرگزاری مهر، 
اسماعیل بقایی سخنگوی وزارت امور خارجه ادامه حملات و جنایات رژیم صهیونیستی طی روزهای اخیر در نوار غزه 
را به شدت محکوم کرد و خواستار توقف پاکسازی قومی و پایان دادن به بی کیفری سران رژیم صهیونیستی و محاکمه 
و مجازات آنها شد.سخنگوی وزارت امور خارجه با اشاره به تداوم جنایات بی سابقه رژیم صهیونیستی علیه مردم بی دفاع 
فلسطین در غزه و کرانه باختری، حملات وحشیانه علیه مراکز اسکان موقت آوارگان و مراکز درمانی در غزه که منجر 
به شــهید و مجروح شدن صدها نفر طی چند روز گذشته شــد را به شدت محکوم کرد و مسئولیت مستقیم حامیان 
تسلیحاتی و سیاسی این رژیم به ویژه آمریکا و انگلیس را خاطرنشان نمود.سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: رژیم اشغالگر در این مرحله پس از به شکست کشاندن تلاش های 
میانجی گران برای رسیدن به توافق آتش بس، اقدام به تشدید حملات جنایتکارانه با هدف تحمیل خواسته های نامشروع و کوچاندن ساکنان نوار غزه نموده است که قطعاً با مقاومت 
قهرمانانه مردم فلسطین مواجه خواهد شد.بقایی روند عادی سازی نقض های فاحش حقوق بشر و بشردوستانه در غزه و کرانه باختری را فاجعه ای جبران ناپذیر برای نظام ملل متحد 
و سامانه حفوق بین الملل توصیف و تاکید کرد تک تک دولت ها و نیز دبیر کل سازمان ملل متحد برای پایان دادن به نسل کشی و توقف جنایات علیه بشریت و جنایات جنگی رژیم 

صهیونیستی در غزه و کرانه باختری وظیفه قانونی و اخلاقی دارند و لازم است اقدامی جدی و فوری در این زمینه انجام دهند.

وزیر امور خارجه در نشســت مشــترک با هیئت کنفرانس بین المللی پوگواش بر موضع منطقی جمهوری اســلامی ایران مبنی بر ضرورت 
بهره مندی ایران از حقوق قانونی کشورمان وفق معاهده منع اشاعه تأکید کرد.به گزارش خبرگزاری مهر، سید عباس عراقچی وزیر امور خارجه 
در نشست مشترک با هیئت کنفرانس بین المللی پوگواش که جمعه شب به میزبانی سازمان انرژی اتمی ایران برگزار شد، بر موضع منطقی 
جمهوری اســلامی ایران مبنی بر ضرورت بهره مندی ایران از حقوق قانونی کشورمان وفق معاهده منع اشاعه تأکید کرد.وزیر امور خارجه با 
اشــاره به چهار دور مذاکره غیر مستقیم با آمریکا تصریح کرد: جمهوری اسلامی ایران به عنوان کشوری که عضویت طولانی در معاهده عدم 
اشاعه دارد و خود بانی منطقه عاری از سلاح هسته ای در غرب آسیا بوده است، با جدیت و حسن نیت تصمیم به ورود به مذاکره غیر مستقیم 

با آمریکا گرفت و تا کنون ثبات قدم و جدیت خود را به صورت شفاف نشان داده است. جمهوری اسلامی ایران برای اعتمادسازی در مورد تداوم ماهیت صلح آمیز برنامه هسته ای خود 
کاملًا آمادگی دارد، اما نمی تواند در مورد حق مسلم و قانونی ملت ایران برای برخورداری از انرژی هسته ای صلح آمیز- به شمول غنی سازی که طبق معاهده عدم اشاعه به هر کشور عضو 
اعطا شده است - مصالحه کند.عراقچی با اشاره به هزینه های مادی و انسانی فراوانی که ملت ایران برای صیانت از حقوق خود جهت بهره مندی از انرژی هسته ای صلح آمیز متحمل شده 
است، افزود: ملت ایران در سه دهه گذشته برای حفظ استقلال خود و دستیابی به فناوری هسته ای و غنی سازی هزینه بسیار زیادی داده است و علاوه بر تحمل تحریم های غیر قانونی 
و ظالمانه، بهترین فرزندان خود را در این راه تقدیم کرده است. بر این اساس ایرانیان نمی پذیرند به عنوان یک عضو ثابت قدم معاهده عدم اشاعه که تولید و استفاده از سلاح هسته ای 

را حرام می داند، از داشتن صنعت هسته ای صلح آمیز محروم شوند.

عراقچی: حفظ غنی سازی و زیرساخت های هسته ای کشور غیر قابل مذاکره استمحکومیت شدید حملات رژیم صهیونیستی در غزه

در نشست هم اندیشی توسعه پایدار کشاورزی مطرح شد

درخواست کمک پزشکیان از کارشناسان برای غلبه بر مشکلات ناشی از کم آبی
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گزیده خبرگزیده خبر مدیرکل تعاون، کار اســتان تهران اعلام کرد

پرداخت بیش از ۱۷۵ میلیارد تومان تسهیلات مشاغل خانگی

مهم ترین موانع توسعه فیبرنوری در کشور/ به سمت محتواسازی ایرانی باید حرکت کنیم

مدیــرکل تعــاون،کار و رفاه اجتماعی اســتان تهران با اشــاره به تحقق ۱۰۷ 
درصدی برنامه اشــتغال در اســتان تهران، از پرداخت بیــش از ۱۷۵ میلیارد 
تومــان تســهیلات مشــاغل خانگی بــه متقاضیان و ایجاد اشــتغال مســتقیم 
بــرای ۱۸۳۰ نفر در ایــن بخش خبر داد.بهزاد ســام دلیــری در گفت وگو با 

ایســنا، با اشــاره به ارتقای کمّی و کیفی شــاخص های بازار کار در اســتان، 
اظهار کرد: ســال گذشــته با بهره گیــری از ظرفیت های منطقــه ای، همکاری 
دســتگاه های اجرایی و اعتماد به بخش خصوصی و تعاونی توانســتیم فراتر از 
برنامه ریــزی صورت گرفته در ســامانه رصد گام برداریــم؛ به طوری که به جای 

۱۸۰ هــزار و ۶۹۱ فرصت شــغلی تعهد شــده، در مجموع ۱۹۳ هزار و ۳۳۰ 
فرصت شــغلی واقعی به ثبت رســید.وی از تحقق ۱۰۷ درصدی برنامه اشتغال 
اســتان تهران خبــر داد و این امر را نشــان دهنده هماهنگــی نظام مند میان 
اجــزای اجرایی در حــوزه بازار کار دانســت.به گفته مدیــر کل تعاون،کار و 
رفــاه اجتماعی اســتان تهران، نگاه راهبــردی ما بر پایه اســتفاده از ظرفیت 
دانشــگاهیان، توســعه کسب وکارهای کوچک و خانگی و تســهیل دسترسی به 
منابــع مالی متمرکز شــده که ثمره آن امروز در شــاخص های ملی اشــتغال 
به وضوح دیده می شود.ســام دلیری ادامه داد: در ســالی که گذشــت، حوزه 
مشــاغل خانگی با اســتقبال خوبی از ســوی متقاضیان همراه بود و به همین 
۱۷۵ میلیارد تومــان تســهیلات خانگی بــه متقاضیان این  منظــور بیــش از 
بخش پرداخت شــد.مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اســتان تهران افزود: 
 ۵۳۲۰ در راستای توســعه فعالیت های اشتغال زا در بســتر خانواده نیز تعداد 
مجــوز راه اندازی کســب وکار خانگی صادر شــد که زمینه اشــتغال مســتقیم 
بــرای ۱۸۳۰ نفر را فراهم کرد.وی درعین حال ضمن اشــاره به نقش محوری 
بــازار کار تخصص محــور اظهار کرد:  فارغ التحصیلان دانشــگاهی در توســعه 
در بخــش اشــتغال فارغ التحصیلان عملکرد اســتان فراتر از حــد انتظار بود؛ 
در حالــی کــه تعهد ما ۴۴ هزار و ۸۱۲ شــغل بود، موفق شــدیم ۴۷ هزار و 
۳۱۱ شــغل برای نیروهــای تحصیل کرده ثبت کنیــم و با تحقق ۱۰۶ درصدی 
این تعهد، مســیر جــذب دانش آموختگان به بازار کار را هموارتر سازیم.ســام 
دلیری خاطرنشــان کرد: در ســال ۱۴۰۳ اســتان تهران با عبــور از تعهدات 
تعیین شــده در ســامانه رصد، فراتــر از برنامه هــای ملی در عرصه اشــتغال 
۱۰۷ درصدی برنامه ها،  ۱۹۳ هزار شــغل، تحقــق  حرکت کرد و ثبت بیش از 
۱۷۵ میلیارد تومان تســهیلات و ایجاد  حمایت از مشــاغل خانگی با پرداخت 
اشــتغال پایــدار بــرای فارغ التحصیلان، بخشــی از دســتاوردهای اداره کل 
تعــاون،کار و رفاه اجتماعی اســتان تهران در حوزه اشــتغال اســت.مدیرکل 
تعــاون، کار و رفــاه اجتماعی اســتان تهران در پایان گفت: در ســال جاری 
برنامــه های اشــتغالزا با نگاه حمایت محور و توســعه نگر دنبال خواهد شــد 
انســانی، حمایت  نیروی  توانمندی های  از  به  ســمت بهره مندی گســترده تر  و 
از تولیــد و کارآفرینی و تعامل مؤثــر با نهادهای بین بخشــی حرکت خواهیم 

. کرد

مدیرعامل شرکت مخابرات ایران گفت: پروژه فیبرنوری یک پروژه ملی است، بنابراین یک 
همکاری ملی را می طلبد؛ اما متأســفانه برخی شــهرداری ها در این پروژه همکاری لازم 
را ندارنــد و از دید درآمدزایی به آن نــگاه می کنند و این موضوع به مهم ترین و بزرگترین 
مانع در توســعه این پروژه تبدیل شــده اند. محمد جعفر پور- مدیرعامل شرکت مخابرات 
ایران-  در گفت وگو با ایســنا که همزمان با روز جهانی ارتباطات انجام شــد، درباره پروژه 
فیبرنوری و تعهدات این شــرکت در زمینه اجــرای آن اظهار کرد: پروژه فیبرنوری یکی از 
برنامه های مهم شــرکت مخابرات اســت و به عنوان تنها اپراتور سراسری این پروژه را در 
دســتور کار خود قرار داده اســت و هدف گذاری که انجام شده یک میلیون اتصال در سال 
برای کشور است و فکر می کنم برای تهران این عدد حدود ۳۶۰ هزار اتصال در سال جاری  
اســت. در واقع روزی هزار اتصال یا پروژه هزارتایی که منطقه تهران دارد و بر روی آن کار 
می کند در این راســتا اســت.      وی با اشاره به برنامه های شــرکت مخابرات ایران برای 
افزایش سرعت و کیفیت اینترنت، تشریح کرد: برای افزایش کیفیت ارتباطات اقدامات قابل 
توجهی در دســت انجام است. زمانی که یک مشترک می خواهد از خانه خود یا از اتصالی 
که در ســمت شبکه دسترسی دارد به یک سروری در اینترنت برسد باید از چندین شبکه 
عبور کند. یک شــبکه، شبکه دسترسی است که در این زمینه مخابرات ایران سرویس ای 
دی اس ال، وی دی اس ال و ســرویس اف تی تــی اچ را دارد. جعفرپور با تأکید بر اینکه 
با توجه به رشــد حجم ســرویس هایی که در دنیا در حال ارائه هستند و بیشتر به سمت 
ســرویس های ویدیویی می رود، نیاز به پهنای باند زیاد خیلی بیشتر شده و برای خیلی از 
مشــترکین، دیگر ADSL امروز پاسخگو نیست، توضیح داد: بنابراین شاید این مشترکی 
که می خواهد ســرویس های پر حجم را بر روی ADSL بگیرد احساس کند که کیفیت 
ارتباطی مناســبی ندارد. به همین دلیل دستور کار ما این است که بتوانیم همه مشترکین 
را به سمت فیبرنوری ببریم و این برنامه ریزی در کل کشور انجام شده و توسعه فیبرنوری 
در دســتور کار قرار گرفته است تا مشــترکین خانگی و تجاری با دسترسی به فیبرنوری 
بتوانند کیفیت مناســب اینترنت را داشته باشند. مدیرعامل شرکت مخابرات ایران معتقد 
است مشکل بعدی در شبکه های دسترســی وجود دارد و راهکار نجات، شبکه فیبر نوری 
منازل و کسب و کارهاست چون اگر فیبرنوری توسعه پیدا کند فشار از روی شبکه موبایل 
هم برداشته خواهد شد.مدیرعامل شرکت مخابرات ایران گفت: از بحث دسترسی که عبور 
کنیم به شبکه های تجمیع می رســیم. متاسفانه طی سال های گذشته به دلیل درآمد کم 
اپراتورها توسعه شبکه های تجمیع و شبکه های استانی با توجه به رشد نیازمندی ها انجام 
نشده و این مشکل در کل کشور وجود دارد. اکنون هماهنگی های خوبی با وزارت ارتباطات 
داریم و در حال توسعه شبکه های انتقال استانی هستیم. درحال حاضر شبکه انتقال استان 
خراســان رضوی و اصفهان را در دســتور کار داریم و پروژه ها را شروع کرده ایم و بعد از آن 
استان آذربایجان شرقی و تهران را خواهیم داشت و به همین ترتیب بنا داریم که ارتقا شبکه 
را در کل کشور انجام دهیم.    به گفته وی بعد از شبکه های تجمیع، مشترک برای اینکه 
یک ارتباط اینترنتی کشــوری یا بین المللی داشته باشد به شبکه ارتباطات زیرساخت نیاز 
دارد که امروز وضعیت شبکه ارتباط زیرساخت کشور خوب است و می توان گفت این شبکه 
به عنوان گلوگاه نیســت.   کیفیت ارتباطات به پارامترهای متفاوتی وابسته است جعفرپور 
اظهار کرد: در حوزه ارتباط بین الملل هم ظرفیت مناسب است و آنجا اگر مشترک بتواند 
ســرویس و خدمات را در داخل ایران تامین کند می تواند با عددی حدود ۳۰ تا ۵۰ میلی 
ثانیه به ســرویس مورد نظر خودش برســد ولی اگه قرار باشد که یک ارتباط بین المللی را 
دریافت کند با توجه به اینکه سرویس مورد نیاز کجا ارائه می شود مثلًا ممکن است بیشتر 
ســرویس ها در دیتاسنترهایی  که در آلمان، یا در دیتاسنترهایی که در حوزه خلیج فارس 
وجود دارند باشد، با توجه به مسافت بین ۶۰ تا ۱۵۰ میلی ثانیه نیاز باشد که آن سرویس 

برسد و در دسترس قرار گیرد. به همین دلیل کیفیت ارتباطات به پارامترهای واقعاً متفاوتی 
وابســته است و امروز من می توانم به جرات اعلام کنم بخش قابل توجهی از مشکلاتی که 
ما در شــبکه کشور داریم این است که بیشــتر محتوایی که مردم از آن استفاده می کنند 
محتوای خارجی اســت و ما باید به ســمت محتوا ســازی ایرانی برویم.مدیرعامل شرکت 
مخابرات ایران معتقد است مشکل بعدی در شبکه های دسترسی وجود دارد و راهکار نجات، 
شــبکه فیبرنوری منازل و کسب و کارها است چون اگر فیبرنوری توسعه پیدا کند فشار از 
روی شــبکه موبایل هم برداشته خواهد شد.    مهم ترین موانع توسعه فیبرنوری در کشور/

لزوم حرکت به ســمت محتواسازی ایرانیوی در ادامه صحبت هایش با اشاره به مشکلات و 
چالش های توسعه و اجرای فیبرنوری در کشور، گفت: پروژه فیبر نوری یه پروژه ملی است؛ 
بنابراین یک همکاری ملی را می طلبد. نمی شــود که ما کار کنیم و همه بار بر روی دوش 
اپراتورهای ارتباطی بیندازیم. از یک ســو مشترکین به شدت به ارائه ارتباط نیاز دارند و از 
یک ســوی دیگر این توانمندی در سمت اپراتورهای ارتباطی به خصوص شرکت مخابرات 
ایران ایجاد شده و آمادگی سرمایه گذاری داریم اما متأسفانه برخی شهرداری ها در این پروژه 
همــکاری لازم را ندارند و از دید درآمدزایی به پروژه نگاه می کنند. برای آنها تفاوتی ندارد 
که اگه امروز یک اپراتور مخابراتــی می خواهد حفاری انجام دهد چه عددی باید پرداخت 
کند و فقط و فقط دیدگاهشــان  درآمدزایی است.  شــهرداری ها، مهم ترین مانع توسعه 
فیبرنوری در کشوردامنه فعالیت شــرکت مخابرات ایران کشوری بوده و کماکان کشوری 
هم باقی می ماند و در دســتور کار خود قرار داده ایم که طی پنج ســال تمام مشترکین را 
بتوانیم به فیبرنوری متصل کنیم و برای ســال اول یک میلیون مشترک است و قطعا این 
عدد در سال های بعد افزایش پیدا می کند.جعفر پور تأکید کرد: در این زمینه من رایزنی های 
مختلفی در استان ها و شهرهای مختلف داشته ام و به جرأت می توانم بگویم که مهم ترین و 
بزرگترین مانع در توســعه فیبرنوری منازل و کسب و کارها شهرداری ها هستند. البته باید 
گفت بعضی از شــهرداری ها انصافاً همکاری بسیار خوبی دارند اما بعضی ها هم واقعاً جلوی 
کار را می گیرند که باید این مشکل حل شود. با بعضی از شهرداری ها در زمینه حفاری مورد 
نیاز فیبرنوری  به نتیجه رسیده ایم و حتی نگاه حمایتگرانه ای داشته اند.    مدیرعامل شرکت 
مخابرات ایران افزود: در حال حاضر از برنامه سال خود عقب هستیم و یکی از علل اصلی آن 
هم همین اســت که تمام تلاش خود را در این زمینه انجام دهیم. اما اگر شرایط به همین 
صورت پیش برود ما انرژی  خود را بر روی استان هایی که همکاری می کنند می گذاریم و 
قطعا کســانی که در این زمینه محروم می شوند مردم هستند و در نهایت مسئولین استان 
و شــهر پاسخگو باشــند چون زمان می گذرد و زمان اعتبارات ما برای هر استانی محدود 
اســت و اگر نتوانیم آن اعتباری که مربوط به آن استان است را در آن  استان هزینه کنیم 
قطعاً به ســمت استان های دیگر سوق می دهیم چراکه شاید سال بعد نتوانیم این عدد را 
برای اســتان هایی که عقب افتاده اند جبران کنیم. حتی وزارت ارتباطات هم در این زمینه 
پیگیری های زیادی انجام داده و نتواســته آن ها را سر خط بیاورد و در استان تهران نیز در 
این زمینه در حال مذاکره هســتیم. وی تصریح کرد: دامنه فعالیت شرکت مخابرات ایران 
کشوری بوده و کماکان کشوری هم باقی می ماند و در دستور کار خود قرار داده ایم که طی 
پنج ســال تمام مشترکین را بتوانیم به فیبرنوری متصل کنیم. برای سال اول یک میلیون 
مشــترک است و قطعا این عدد در سال های بعد افزایش پیدا می کند. اما درباره نقاطی که 
پوشــش نیست و متقاضی وجود داشته باشد  بررسی های لازم برای سرمایه گذاری را انجام 
می دهیم. اما اولویت در جایی اســت که تحت مصوبه UNSP باشد. همچنین مناطقی از 
مراکز اســتان ها که متقاضی بیشــتری دارد یا متقاضی وجود دارد اما الان شبکه را ایجاد 
نکرده ایم و نقاطی که باید توســط مخابرات توســعه یابد از تعهدات این شرکت برای ارئه 

سرویس فیبرنوری به مشترکین محسوب می شود. 

تعرفه های تازه؛ خط قرمز دولت برای 
پرمصرف ها

در آستانه تابستان و با افزایش نگرانی ها از ناترازی برق، سیاست تازه تعرفه گذاری با هدف اصلاح 
الگوی مصرف به اجرا درآمده اســت؛ طرحی که بار هزینه ای آن نه بر دوش عموم مردم، بلکه بر 
گردن پرمصرف ها خواهد بود.به  گزارش ایســنا، با آغاز خرداد، قبوض برق چهره ای تازه به خود 
می گیرند؛ چهره ای که برای پرمصرف ها چندان خوشــایند نیســت. در حالی که همزمان با رشد 
زودهنگام دما و کاهش منابع آبی، صنعت برق در آستانه تابستان با ناترازی مزمن و نیاز فزاینده ای 
به صرفه جویی روبه روســت، سیاست جدید تعرفه گذاری، معادله مصرف و پرداخت را دستخوش 
تغییر کرده است.هدف از این سیاست، نه تنبیه مصرف کنندگان عادی، بلکه هدف گیری مستقیم 
مشــترکانی است که مصرفی فراتر از الگوی تعیین شده دارند؛ الگویی که در مناطق عادی کشور 
برای ماه های غیرگرم ۲۰۰ کیلووات ســاعت و در ماه های گرم ۳۰۰ کیلووات ساعت تعیین شده 
است.در این ساختار جدید، هرچه مصرف بالاتر برود، تعرفه نیز به صورت پلکانی افزایش می یابد. 
بر این اساس، کسانی که پنج برابر الگو برق مصرف می کنند، با قبضی حدود دو میلیون و ۳۰۰ 
هزار تومان روبه رو خواهند شــد؛ رقمی که البته فقط نیم درصد از مشــترکان را شامل می شود. 
در مقابل، بیش از ۷۵ درصد مشــترکان که در محــدوده الگو برق مصرف می کنند، همچنان از 
یارانــه برق بهره مند می مانند و هزینه ای حــدود ۲۳ تا ۵۶ هزار تومان در ماه می پردازند.در کنار 
سیاست های بازدارنده، مشوق هایی هم در نظر گرفته شده است. مشترکانی که در محدوده الگو 
مصرف کنند، تنهــا ۱۵ درصد از هزینه واقعی تولید برق را پرداخت می کنند. حتی برای برخی 
گروه های خاص مانند مشــترکان تحت پوشش نهادهای حمایتی، در صورت رعایت الگو، هزینه 
برق معادل صفر در نظر گرفته شده است.در چنین شرایطی، مسئولان بر لزوم مشارکت مردم در 
مدیریت مصرف تأکید دارند. به باور آنها، فراتر از توسعه زیرساخت های تولید، همراهی عمومی با 
برنامه های صرفه جویی می تواند نقشی تعیین کننده در عبور از بحران تابستان داشته باشد؛ بحرانی 
که با رشــد سالانه ۹ درصدی تقاضا و اضافه شدن سالانه یک میلیون مشترک جدید، روزبه روز 
پیچیده تر می شود.به نظر می رسد مسیر آینده صنعت برق، نه فقط از نیروگاه ها، بلکه از خانه هایی 

می گذرد که چراغ اضافه ای را خاموش می کنند.

اقدامات پتروپارس برای جلوگیری از 
مهاجرت گاز در پارس جنوبی

مدیرعامــل گروه پتروپارس گفت: ما برای جلوگیــری از مهاجرت گاز تمام تلاش خود را به کار 
گرفته ایم، در مخزن گازی همواره مای گریشــن وجود دارد و مای گریشن به سمتی می رود که 
فشــار کمتری وجود دارد .حمیدرضا ثقفی مدبرعامل گروه پتروپارس در گفتگو با خبرنگار مهر 
در رابطه با اقدامات انجام شــده توسط ابن شرکت گفت: فشار افزایی در ۷ هاب تعریف شده که 
برای هاب ۱، ۲ و ۳ قرار است مرز بین ایران و قطر را ببندیم تا از مهاجرت گاز تا حداکثر ممکن 
جلوگیری کنیم.وی ادامه داد: اقدامات مربوط به هاب یک و هفت توسط پتروپارس انجام می شود 
هاب ۲ و ۵ توسط گروه O۱، هاب ۳ و ۶ توسط خاتم و هاب ۴ توسط مپنا انجام می دهند، اما در 
خصوص هاب یک و هفت که توسط ما انجام می شود دو حالت وجود داره هاب یک قرارداد آی پی 
سی دارد در حالی که هاب ۷ باید به صورت epc انجام شود.ثقفی خاطر نشان کرد: برای انجام 
منتظر آماده سازی مدارک کانسپت ،بیسیک و فیت هستیم که پس از آماده سازی این مدارک به 
epc کانترکتور می دهیم که ادامه کار را بر عهده بگیرد اما در خصوص پروژه ipc برای ما مهم 
این اســت که زودتر کار رو شروع بکنیم چون اگر از بیس لاین فاصله بگیریم در عمل زمانی که 
تولید شروع شود ما فی مناسب را دریافت نخواهیم کرد فی تقریباً ثابت است بنابراین اگر ما دیرتر 
شروع بکنیم با توجه به افت فشار مخزن پارس جنوبی تولید زیر بیس لاین باشد و تولید کمتری 
داشته باشیم.مدیر عامل پتروپارس خاطر نشان کرد: در حال حاضر داریم بحث کانسپت، بیسیک 
و فید را در مجموعه پترو پارس با جدیت دنبال می کنیم و در صورت آماده شدن مدارک آدگی 
شروع به کار را داریم و پیش بینی می کنیم بتوانیم هاب یک که متشکل از فاز ۱۱ و ۱۲ است را 
تا پنج شش سال آینده جمعش بکنیماین مقام مسئول در خاتمه اضافه کرد: ما برای جلوگیری 
از مهاجرت گاز تمام تلاش خود را به کار گرفته ایم اما در مخزن گازی همواره مای گریشن وجود 
دارد و مای گریشن به سمتی می رود که فشار کمتری وجود دارد با انجام این کار تمام توان خود 
را برای جلوگیری از مهاجرت گاز می کنیم اما موضوع قطعی نیست زیرا مساله مخزن وجود دارد.

تولید ماهیان خاویاری بهبود یافت

یک محقق حوزه شیلات از دستیابی به فناوری جدید در تکثیر مصنوعی ماهیان خاویاری 
با افزایش ۳۵ درصدی راندمان تولید خبر داد. محمود محسنی، معاون پژوهش و فناوری 
انستیتو بین المللی ماهیان خاویاری به خبرنگار مهر گفت: محققان داخلی به دانش فنی 
تولید »محلول افزایش دهنده راندمان تکثیر مصنوعی« دســت یافتند که این نوآوری با 
بهبــود ۲۰ درصدی نرخ بازماندگی لاروها و افزایش ۳۵ درصدی رشــد بچه ماهیان در 
صنعت آبزی پروری خاویاری ایجاد می کند.وی افزود: بر اســاس برآوردها، اســتفاده از 
این محلول ســالانه به تولید ۴۰ هزار بچه ماهی ۱۰ گرمی اضافه می شــود که به ازای 
هر ماهی، ســودی بیش از ۶۳ میلیون ریال را محقق می کند. به گفته وی، این فناوری 
با تأمین ریزمغذی های ضروری در مراحل اولیه رشد جنینی، چالش های تاریخی مانند 
تلفات ۸۰ درصدی لاروها در مرحله انکوباســیون، ناهنجاری های رشدی و وابستگی به 
واردات بچه ماهی را رفع می کند. این پژوهشگر اضافه کرد: ترکیب پروتئین ها، پپتیدها و 
اسیدهای آمینه آزاد در محلول علاوه بر تقویت سیستم ایمنی و گوارشی لاروها، نیاز به 
آنتی بیوتیک و داروهای شیمیایی را تا ۳۰ درصد کاهش داده و آلودگی زیست محیطی را 
به حداقل می رساند.محسنی تاکید کرد: این دستاورد گامی بلند در راستای هدف برنامه 
هفتم توسعه شــیلات ایران )تولید ۲۰ هزار تن گوشت و ۲۰۰ تن خاویار( است، ضمن 
این که صرفه جویی قابل توجهی در هزینه های پرورش، فضای مورد نیاز و انرژی ایجاد 
می کند.وی تصریح کرد: خودکفایی در تأمین پروتئین دریایی و جلوگیری از ریسک های 
واردات نظیر انتقال بیماری های آبزیان از دیگر مزایای ملی این پروژه است.معاون پژوهش 
و فناوری انســتیتو بین المللی ماهیان خاویاری ادامه داد: بر اساس مطالعات، استفاده از 
ایــن محلول موجب افزایش ۲۰ درصدی نرخ هچ لاروها و بهبود کیفیت تخم های لقاح 
یافته شده است. پیش بینی می شود این فناوری با کاهش ۱۰ درصدی هزینه های تولید 
و پتانسیل صادراتی بالا، جایگاه ایران را در بازار جهانی پرورش ماهیان خاویاری تقویت 
کند. محسنی معتقد است که این دســتاورد علمی با کاهش هزینه های تولید و حذف 
نیاز به ۷۰ مولد ماده و ۲۰۰ مولد نر، هم ســودآوری مزارع پرورشــی را متحول کرده و 
هم گامی اســتراتژیک در تحقق اهداف کلان شیلات ایران محسوب می شود. وی یادآور 
شد: بر اساس پیش بینی ها با توسعه این فناوری، تا پایان برنامه هفتم توسعه، سهم ایران 
در بازار جهانی خاویار از ۱۵ درصد به بیش از ۲۵ درصد افزایش یابد. محسنی در پایان 
با اشــاره به این که این محلول دوستدار محیط زیست است، افزود: این نوآوری علاوه بر 
تضمین ســلامت مصرف کنندگان با جلب توجه کشورهای پیشرو در آبزی پروری مانند 
چین و روســیه به عنوان یک محصول صادراتی فناورانه، درآمد ارزی قابل توجهی برای 

کشور به ارمغان خواهد آورد.

سوریه قصد دارد اسکناس جدید خود را به جای روسیه، در امارات و آلمان چاپ کند که این تصمیم، نشان دهنده بهبود سریع روابطش با کشورهای 
خلیج فارس و کشورهای غربی است.به گزارش ایسنا، مقامات سوریه اوایل امسال، امکان چاپ پول در آلمان و امارات را ارزیابی کردند و پس از کاهش 
برخی از تحریم های اتحادیه اروپا علیه دمشــق در فوریه، این تلاش ها شــدت گرفت. در طراحی مجدد، چهره بشار اسد، از اسکناس های بنفش رنگ 
در حال گردش، حذف خواهد شد.حاکمان جدید سوریه برای بازسازی اقتصادی این کشور پس از ۱۳ سال جنگ تلاش می کنند و به تازگی، کمبود 
اسکناس این کشور را با مشکل بیشتری مواجه کرده است. روسیه، در طول بیش از یک دهه جنگ داخلی سوریه، پس از اعمال تحریم های اتحادیه 
اروپا که منجر به فسخ قرارداد این کشور با شرکتی اروپایی شد، پول سوریه را چاپ می کرد.حاکمان جدید دمشق حتی پس از فرار اسد به روسیه در دسامبر گذشته، روابط خود با مسکو 
را حفظ و در ماه های اخیر چندین محموله اسکناس به همراه سوخت و گندم دریافت کرده اند. در فوریه، اتحادیه اروپا تحریم ها علیه بخش مالی سوریه را به حالت تعلیق درآورد و به ویژه 
اجازه چاپ پول داد.دو منبع مالی ســوری گفتند: مقامات ســوری مذاکرات پیشرفته ای در مورد قرارداد چاپ پول با شرکت اماراتی »اومولات« )Oumolat( را آغاز کردند که رئیس بانک 
مرکزی و وزیر دارایی این کشــور در ســفری به امارات در اوایل ماه جاری، از آن بازدید کردند.  خبرگزاری رویترز گزارش کرد، در حال حاضر اسکناس های پوند سوریه کمیاب هستند و 
مقامات و بانکداران دلایل متفاوتی برای این امر ارائه می دهند. مقامات می گویند: شهروندان عادی و همچنین بازیگران بدخواه پوند را احتکار می کنند، در حالی که بانکداران می گویند: 

این مقامات سوری هستند که تا حدی در تلاش برای مدیریت نرخ ارز، جریان را به صورت قطره ای نگه می دارند.

بنابر آمار اعلامی، بالغ بر ۴۲میلیون مکالمه در زمستان سال ۱۴۰۳، از طریق رومینگ ملی صورت گرفته 
است؛ بدین  ترتیب که هنگام نبود آنتن یک اپراتور در منطقه ای از آنتن اپراتور دیگر استفاده شده است.به 
گزارش ایسنا، رومینگ ملی نخستین بار در خردادماه ۱۳۹۳ بین سه اپراتور اول، دوم و سوم تلفن همراه 
برقرار شد. اجرای طرح رومینگ ملی با این هدف انجام شد که چنانچه در منطقه ای، سیم کارت مشترکان 
آنتن نداشت، آن ها بتوانند از آنتن اپراتورهای دیگر که در آن منطقه پوشش دارند، استفاده کنند. این طرح 
از سال ۱۳۹۷، بین هر سه اپراتور تلفن همراه و دو اپراتور روستایی به صورت فراگیر به اجرا درآمد.  آخرین 
آمار منتشرشده توسط سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی درباره مکالمات از طریق رومینگ ملی، 
حاکی از آن است که در زمستان سال ۱۴۰۳ در مجموع ۴۲ میلیون و ۵۲۰ هزار و  ۴۶ مکالمه از طریق 
رومینگ ملی بین اپراتورهای مختلف تلفن همراه صورت گرفته که در مقایسه با آمار ۴۱ میلیونی سه ماه 

سوم سال گذشته افزایش یافته است.    

ثبت ۴۲ میلیون رومینگ ملی مکالمهچاپ اسکناس های سوریه در آلمان و امارات
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان از راه اندازی یک رصدخانه ملی برای شفافیت در آمار مهاجرت 
نخبگان، اشتغال، تحصیل و معیشت خبر داد و گفت: آمار رصدخانه مهاجرت ایران اتقان کافی 
ندارد و قابل اتکا نیست.ســید سلمان سید افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، با اشاره به راه 
اندازی رصدخانه ملی نخبگان گفت: این رصدخانه قرار اســت در ۴ حوزه معیشت، اشتغال، 
تحصیل و مهاجرت و براســاس همکاری های بین دستگاهی ایجاد شود.راه اندازی رصدخانه 
ملی مهاجرت با همکاری دســتگاه ها قائم مقام بنیاد ملی نخبگان افزود: یعنی با استفاده از 
داده های دستگاه های مرتبط با ۴ حوزه نام برده این رصدخانه فعال خواهد شد، مثلا در حوزه 
معیشــت وزارت کار، بیمه، بانک ها و نهادهایی که در بخش اشتغال کار می کنند و داده ای 
دارند، اطلاعاتشان را باید در اختیار بنیاد قرار دهند. یا مثلا در حوزه تحصیل وزارت آموزش 
و پرورش و بهداشت یا در حوزه مهاجرت نهادهای مرتبط با خروج افراد از کشور مثل پلیس 
مهاجرت گذرنامه، وزارت علوم )آمار ترجمه مدرک پیش از مهاجرت و یا درخواســت فرصت 
مطالعاتــی( داده های خود را به ما ارائه خواهنــد داد و یک بانک داده )بیگ دیتا( ایجاد می 
شود که عملا ماده خام بررسی های ما خواهد بود.سیدافقهی با اشاره به اینکه راه اندازی این 
رصدخانه از ســوی هیات امنای بنیاد به ما ابلاغ شده است، خاطرنشان کرد: در حال حاضر 
در ارتباط با این رصدخانه یک اساسنامه نوشته ایم که در آن، عنوان رصدخانه ابتدا »قرارگاه 
مهاجرت« نام داشــت و علت این بود که ما در بحث مهاجرت با یک فضای جنگی رو به رو 
هستیم. مهاجرت نخبگان از ایران کاملا سازماندهی شده است به گفته قائم مقام بنیاد ملی 
نخبگان، پشت مهاجرت استعدادها به خارج  یک برنامه ریزی وجود دارد و اینطور نیست که 
نخبگان جسته و گریخته از ایران بروند بلکه کاملا سازماندهی شده است. رییس جمهور نیز در 
خصوص تشویق به مهاجرت و موسساتی که در حوزه مهاجرت، بیزنس درست کردند، تاکید 
کرده اند که باید جرم انگاری شود. وی ضمن تاکید بر این مطلب که در حوزه مهاجرت ما با 
یک جریان طرف هســتیم نه با یک مجموعه یا افراد، خاطرنشان کرد: لذا تصور این است که 
متناسب با این جریان، باید یک کار قرارگاهی عملیاتی انجام شود تا دستگاه ها نسبت به این 
موضوع حســاس شوند که در شــرایط ویژه و خاصی قرار داریم. نکته دیگر اینکه این قرارگاه 
باید یک فرمانده داشته باشد و پیشنهاد شده معاون اول رییس جمهور متولی آن باشد. سید 
افقهی با اشاره به اینکه محتوا و جزییات اساسنامه رصدخانه ملی مهاجرت نخبگان در جلسه 
با حضور دســتگاه ها ارائه شد، گفت: این جلسه با حضور نمایندگانی از وزارت کشور، وزارت 
علوم، بهداشت، پلیس کارنامه، وزارت اطلاعات و وزارت کار برگزار و مقرر شد یک فرصتی به 
آن ها داده شــود تا محتوای اساسنامه را مورد بررسی قرار دهند و نظراتشان را ارائه دهند و 

ما منتظر بازخورد هستیم. دستگاه ها نظرات خود را درباره اساسنامه رصدخانه اعلام کردند
قائم مقام بنیاد ملی نخبگان تصریح کرد: براساس آخرین پیگیری ها از دفتر معاون اول رییس 
جمهور دکتر مخبر، گفته شد که با دستگاه ها در تعامل هستند و ۳ دستگاه نظراتشان را ارائه 
داده اند و در صورت امکان، اصلاحات قابل اعمال انجام و انشاالله در جلسه آتی با دستگاه ها 
این اساسنامه تصویب خواهد شد. گزارش ها درباره میزان مهاجرت و اشتغال نخبگان واقعی 
می شود/ برخی رسانه ها بحران سازی می کنند وی ادامه داد: در صورت تصویب این اساسنامه، 
مــا یک پایــگاه داده از نخبگان را ایجاد خواهیم کرد و آن موقــع می توانیم درباره وضعیت 
مهاجرت، اشــتغال، مســکن و وضعیت زندگی و تحصیل نخبگان گزارش واقعی ارائه دهیم. 
در حال حاضر اخبار مربوط به مهاجرت ماهیتا در رســانه ها زرد شــده و فضا را برخی رسانه 
ها به ســمت بحران سازی می کشانند در حالی که بالاخره در همه کشورها مهاجرت وجود 
دارد.سیدافقهی در پاسخ به این سوال که با توجه به راه اندازی یک رصدخانه جدید، وضعیت 
رصدخانه فعلی مهاجرت که زیر مجموعه دانشگاه شریف قرار دارد، چه می شود، گفت: بنیاد 
ملی نخبگان یکی از اعضای هیات امنای رصدخانه مهاجرت اســت و تشخیص معاون علمی 
و فناوری دولت قبل بر این بوده بحث مهاجرت نخبگان به دانشــگاه شریف سپرده شود.آمار 
رصدخانه مهاجرت ایران اتقان کافی را ندارد وی با اشــاره به اینکه آمارهای رصدخانه اتقان 
کافی را نــدارد و خود بنده مغایرت هایی را پیدا کردم، گفت: ما نمی گوییم رصدخانه فعلی 
مهاجرت عمدا داده غلط منتشــر می کند ولی معتقدم از یک مکانیزم اعتبار سنجی دولتی 
عبور نکرده است و این اتفاق چون نیفتاده نمی توان بر آن مهر تایید زد و این مدل کارها یک 
کار حاکمیتی اســت و بار رسانه ای دارد و مدیریت آن نباید در اختیار بخش خصوصی باشد 
بلکه دولت باید مدیریت آن را برعهده بگیرد. قائم مقام بنیاد ملی نخبگان ضمن تاکید بر اینکه 
آمار مهاجرت مربوط به رصدخانه مهاجرت را قابل اتکا نمی دانم، گفت: اســتناد و گزارشــات 
رصدخانه براساس اطلاعات آشکار و پایگاه های داده بر بستر اینترنت و یا در ژورنال ها است و 
اگر آن اطلاعات را مبنا قرار دهیم فرقی نمی کند آن را رصدخانه ارائه دهد یا دانشگاه یا یک 
فرد. داده های مربوط به مهاجرت زمانی اعتبار پیدا می کند که منتسب به یک مجموعه دولتی 
باشد.سید افقهی افزود: رصدخانه مهاجرت تعداد زیادی از پایگاه های داده را بررسی و جمع 
بندی می کند و آمار ارائه می دهد و کار عاقلانه ای است و من نمیگویم کار، اصولی نیست و 
حتی در جایگاه خودش ارزش دارد اما نباید مبنای تصمیم گیری و درک اجتماعی نسبت به 
یک پدیده باشد.  مردم نسبت به موضوعات مختلف در جامعه واکنش ها و بازخوردهایی دارند 
و نسبت به موضوع نخبگان نیز حساسیت دارند و ذکر آمار منفی پیرامون موضوع نخبگان، بار 
روانی زیادی دارد.با راه اندازی رصدخانه جایی برای شــانه خالی کردن باقی نمی ماندوی در 
پایان گفت: البته اگر آمار واقعیت داشته باشد، دولت باید پاسخ بدهد که چرا شرایط اینگونه 
است و وقتی اطلاعات مربوط به مهاجرت را بخش دولتی ارائه ندهد و بخش خصوصی آن را 
اعــلام کند، واکنش دولت این خواهد بود آن مجموعه خلاف می گوید. راه اندازی رصدخانه 
دولتی در عمل شاید به ضرر دولت باشد اما دیگر جایی برای شانه خالی کردن وجود ندارد و 

در نهایت داده و اطلاعات درست و متقن خواهیم داشت.

قائم مقام بنیاد ملی نخبگان به مهر خبر داد؛

راه اندازی »رصدخانه ملی« برای 
شفاف سازی آمار مهاجرت نخبگان

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

ایران کشوری با گنبد های فیروزه ای!!

معرفی خودروی الکتریکی فسقلی سیتروئن آمی

دقیقاً یک سال بعد از رونمایی از کانسپت Ami One در نمایشگاه ژنو ۲۰۱۸، حالا سیتروئن نسخهٔ تولیدی این میکروکار الکتریکی 
را معرفی کرده اســت. آمی با تنها ۲.۴۱ متر طول، ۱.۳۹ متر عرض و ۱.۵۲ متر ارتفاع، به میزان قابل توجهی کوتاه تر و باریک تر 
از اسمارت فورتو است. آمی که تنها ۴۸۵ کیلوگرم وزن دارد، مثل رنو توئیزی در کلاس چهارچرخه های سبک قرار می گیرد اما 
برخلاف آن، آمی از کابین کاملًا بسته ای برخوردار است که در فصول سرد و آب وهوای نامساعد از سرنشینان محافظت می کند. 
طراحی بیرونی نسخهٔ تولیدی آمی بسیار معمول تر از نسخهٔ کانسپت به نظر می رسد و سیتروئن کاملًا آن را تعدیل کرده است. 
چراغ های دوقسمتی با امضای خاص سیتروئن در جلو و عقب و درهای نامتقارن که در جهت مخالف یکدیگر باز می شوند موجب 
شده تشخیص جلو و عقب این خودرو دشوار باشد. برای این چهارچرخهٔ الکتریکی شش پکیج لوازم جانبی رنگی هم ارائه شده 

تا بتوان آن را شخصی سازی کرد.

مهدی طارمی در پی قهرمانی و آقای گلی
مهاجم بوشهری فوتبال ایران در دومین حضورش در جام ملت های آسیا در زمره ستارگان قاره کهن است که می تواند قهرمانی و 
آقای گلی در رقابت ها را نشانه بگیرد.به گزارش ایسنا و به نقل از AFC، جام ملت های آسیا به زودی در قطر آغاز می شود و تیم ملی 
فوتبال ایران در این دوره برابر امارات، فلسطین و هنگ کنگ قرار می گیرد. پیش از شروع این رقابت ها اقدام به معرفی ستارگان 
این دوره از رقابت ها می کنیم.مهدی طارمی سال قبل در دیدارهای ملی رکورد بسیار خوبی داشت و در یازده بازی ملی ۱۲ گل زد. 
البته نباید از کیفیت تقریبا پایین حریفان ایران در این سال نیز به راحتی گذشت )حضور در تورنمنت کافا(. آقای گل سابق لیگ 
ایران که توانست در پرتغال نیز آقای گلی را کسب کند، حالا مدعی جدی عنوان آقای گلی در این دوره جام ملت های آسیا است.

طارمی در اولین حضورش در جام ملت ها در دوره قبل توانست سه گل به ثمر برساند )دو گل برابر یمن، یک گل برابر چین( و 
حالا باید دید در این دوره چه عملکردی خواهد داشت.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ژان باروا
روژه مارتن دوگار چهره شــناخته شده دنیای ادبیات فرانسه و 
برنده جایزه نوبل ادبیات است. دوگار پس از آشنایی با تالستوی 
و مطالعه جنگ و صلح تصمیم می گیرد نویسندگی را آغاز کند. 
ژان باروا اثر موفق این نویسنده که به بررسی نقش مدرنیته در 
عقاید مذهبی می پردازد و از اصلی ترین دلایل سســت شدن 
مبانی کلیســا در حکومت آن سال های فرانسه بود، در فاصله 
سال های ۱۹۱۰ تا ۱۹۱۲ نوشته شد و سال بعد درست قبل از 
شروع جنگ جهانی اول منتشر گردید. خلق ژان باروا زمینه ساز 
آشنایی او با آندره ژید و ژان کوپو شد. آلبر کامو او را از اخلاف 
تالستوی بر شــمرده و معتقد است هر دو به سرنوشت انسان 
علاقمندند و ایــن هنر را دارند تا انســان ها را با تمام تیرگی 
جسمانی شان ترســیم کنند. کامو در توصیف دوگار می گوید 
سرنوشت حقیقی چنین هنرمندی آن است که طرح آنچه از 
پــس خواهد آمد، از پیش در آثار خــود وارد کند و به طرزی 
استثنایی قدرت پیشگویی و نیروی آفرینش حقیقی را در اثار 
خود گرد می آرورد. از نظر او مســئله ای در دل آثار دوگار وجــود دارد که به آن حالتی تراژدیک می دهد. تنهایی 
انسان به همراه ظهور پدیده شک و شکاکیت و حاکمیت اصل احتمال بر هر آنچه تاکنون یقین مطلق می شمردیم 
از ویژگی های انسان امروز است که هیچ شباهتی به انسان کلاسیک ندارد. انسان دیروز درون خود را به نفع بیرون 
تغییر می دهد اما بشــر امروز تمام هم و غم خود را صرف برهم زدن چرخ فلک کرده و معتقد اســت نباید با دنیا 
ســاخت بلکه باید دنیا را مجبور به ساختن کرد. موضوعی که دســتمایه نگارش رمان هایی انتقادی و روشنگرانه 
بســیاری قرار گرفته اســت. رمان ژان باروا نیز از همین دسته است. ژان باروا شخصیتی ست به سه مشخصه بارز 
انسان های عصر حاضر: شک، تنهایی و میل به برهم زدن نظام و قواعد اجتماعی و دینی و مذهبی حاکم. او نماینده 
شــکاکیت و روایتگر تراژدی سرنوشت انسان معاصر اســت. ژان باروا به شکی عمیق و فلسفی رسیده و در مسیر 
جستجو و پرسشگری از همسر خود نیز دست می کشد و در نهایت بلوغ و اوج فکری به خداناباوری می رسد. او منکر 
دخالت خداوند و دین در زندگی روزمره آدمیان اســت. ژان باروا خواستار آزادی اندیشه است. ژان منادی تفکرات 
سارتر و نیچه است. او دین را ساخته و پرداخته رهبران مذهبی جامعه که در پی استفاده از جهالت و ایجاد بطنی 

امن برای خود هستند می داند.

سوفیا کوپولا
ســوفیا کارمینا کوپــولا )به 
 Sofia Carmina انگلیســی: 
مــه   ۱۴ )زادهٔ   )Coppola
فیلم نامه نویــس،   )۱۹۷۱
و  تهیه کننــده  کارگــردان، 
بازیگر آمریکایی اســت. او در 
ســال ۲۰۱۰ بــرای فیلم در 
برنده شیر طلایی  یک جایی 
جشنواره فیلم ونیز شده است.

دخترعمــوی  ســوفیا   ]۱[
فرزنــد  و  کیــج  نیــکلاس 
آمریکایی  شــهیر  کارگردان 
فرانســیس فورد کوپولا است 
و در مراســم دریافت جایزه 
اســکار، از پــدرش به خاطر 
آنچه به وی آموخته قدردانی 
کرد. او در سه گانه پدرخوانده: 
قسمت ســوم ساخته پدرش، 
نقش مــری کورلئونه را بازی 
کرد. کاندیدای بفتای بهترین 
فیلمنامه برای فیلم گمشــده 

در ترجمه در سال ۲۰۰۳
کاندیدای بفتای بهترین کارگردانی برای فیلم گمشــده در ترجمه در ســال ۲۰۰۳ یکی از 
کمترین کارگردانان زن در صنعت ســینما که با طرح های فرهنگی و خلاقانه خویش توجه 

بسیاری را به خود جلب کرد.

فرهنگ

دبیر ســتاد علم و فناوری شورای عالی انقلاب فرهنگی از 
تصویب کلیات سند ملی هوش مصنوعی جمهوری اسلامی 
ایران خبر داد.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از شورای 
عالی انقلاب فرهنگی، جلســه ۱۹۰ شورای ستاد راهبری 
اجرای نقشه جامع علمی در محل دبیرخانه شورای عالی 
انقلاب فرهنگی برگزار شد.رجبعلی برزویی، پس از جلسه 
۱۹۰ شــورای ستاد راهبری اجرای نقشه جامع علمی، در 
خصوص ارائه پیش نویس سند راهبردی هوش مصنوعی 
جمهوری اســلامی ایران گفت: در جلسه ۱۸۱ این شورا 
در خصوص ضرورت ها و اهمیت تنظیم ســند ملی هوش 
مصنوعی و تفاوت آن با سایر اسناد موجود در این حوزه و 
همچنین چالش های پیشروی تدوین سند مطرح شد.وی 
افزود: در جلسه ۱۸۵ نیز مرجع نهایی سازی و تصویب سند 
از میان دســتگاه های ذی ربط مورد بحث و بررسی قرار گرفت و حاصل آن ماده  واحده ای شد که در جلسه 
۸۹۰ شــورای عالی انقلاب فرهنگی تصویب و توســط رئیس جمهور ابلاغ شد. بر این اساس مرجع تصویب 
سند پس از نهایی سازی توسط ستاد علم، فناوری و نوآوری دبیرخانه، شورای عالی انقلاب فرهنگی تعیین 
شــد.دبیر ستاد علم، فناوری و نوآوری شــورای عالی انقلاب فرهنگی تصریح کرد: با عنایت به سابقه کار و 
بحث های کارشناسی متعدد و مفصل صورت گرفته در جلسات مختلف، در این جلسه کلیات پیش نویس سند 
ملی هوش مصنوعی جمهوری اسلامی ایران مشتمل بر اصول و مبانی ارزشی، چشم انداز، اهداف، اولویت ها، 
شاخص ها، راهبردها، اقدامات ملی و تقسیم کار ملی دستگاه های اجرایی مطرح شد و نیز برخی اولویت های 
سند مورد بحث و بررسی قرار گرفت.عضو هیات علمی دانشگاه شهید بهشتی گفت: به اتفاق آراء کلیات سند 
با انجام برخی اصلاحات جزئی تصویب شــد و مقرر شــد چشم انداز سند ۱۰ ساله تعیین شود و از آنجا که 
موضوع هوش مصنوعی سیال است، روزآمدسازی سند هر ۵ سال یکبار انجام شود.دبیر شورای ستاد راهبری 
اجرای نقشــه جامع علمی افزود: مقرر شد در جلســات آتی این شورا جزئیات پیش نویس سند ملی هوش 

مصنوعی در جمهوری اسلامی ایران مورد بحث و بررسی قرار گیرد.

در شورای عالی انقلاب فرهنگی؛

کلیات سند هوش مصنوعی تصویب شد

چهار شنبه 30 خرداد 1403  12 ذی الحجه 1445  19 ژوئن 2024

4
    سال بیستم    شماره  5425

یکشنبه 28 اردیبهشت 1404  20  ذی القعده 1446  18 می 2025

4 صفحه    سال بیستم ویکم    شماره  5681

پپ گواردیولا بدترین فصل  دوران مربیگری اش را ســپری می کند.به گزارش ایسنا، کریستال پالاس با برتری برابر منچسترسیتی برای نخستین 
بار قهرمان جام حذفی انگلیس شد. منچسترسیتی و پپ گواردیولا هم در این فصل جامی را نبردند که رخدادی بی سابقه از زمان حضور مربی 
اسپانیایی روی نیمکت همشهری ها به شمار می آید.سیتی نتوانست از قهرمانی اش در لیگ برتر دفاع کند، در پلی آف لیگ قهرمانان مقابل رئال 
مادرید شکست خورد و حذف شد، در جام اتحادیه به تاتنهام باخت و کنار رفت و حالا در فینال جام حذفی نیز شکست خورد تا فصل برای این 
تیم بدون جام به پایان برســد.این بدترین فصل دوران مربیگری پپ است. البته او در فصل ۲۰۱۷-۲۰۱۶ نیز نتوانست جامی را به دست بیاورد 
ولی سیتی در آن فصل در لیگ برتر سوم شد و به لیگ قهرمانان اروپا راه یافت. این تیم در حال حاضر در رتبه ششم قرار دارد و با خطر از دست 

دادن سهمیه لیگ قهرمانان اروپا نیز روبه روست.

فصلی برای فراموشی

ورزشی


